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Gro Stien Thorvaldsen 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 117/17 Godkjenning møteinnkalling   

PS 118/17 Godkjenning møtebok førre møte   

PS 119/17 Referatsaker (meldingar)   

RS 64/17 Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet 
pr. 23. mai 2017 

2015/10348  

RS 65/17 Signert protokoll generalforsamling Hordaland Teater 
25.04.2017 

2014/14843  

RS 66/17 Signert protokoll fra generalforsamlingen i BKK AS 
27.04.2017 

2014/11462  

RS 67/17 Årsmøteprotokoll for Fjordvegen Rute 13 28.03.2017 i 
Stavanger 

2015/4970  

RS 68/17 Rapport frå Fjord Norge AS til fylka 2016 2014/19680  

RS 69/17 Medlemsskap i DC Norway SA 2016/8505  

RS 70/17 Fagdag om sykkel, 9. juni 2017 2014/13889  

PS 120/17 Delegerte saker   

DS 3/17 Styrings- og administrasjonsutgifter RFF Vestlandet 2017 2017/573  

PS 121/17 Godkjenning av årsrekneskap 2016 2016/4239  

PS 122/17 Finansrapport 1. tertial 2017 2014/927  

PS 123/17 Tertialrapport pr. april 2017 - rekneskapsprognose. 2017/3908  

PS 124/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren 
- Budsjettfordeling nr. 4 -2017 

2017/453  

PS 125/17 Sørvest Bomvegselskap AS - garanti for lån til kjøp av BT 
Signaal AS 

2016/34293  

PS 126/17 Ibsens gate 118 i Bergen kommune - sal av eigedom 2014/17378  

PS 127/17 Utleige av grunn - Stend vgs 2014/11856  

PS 128/17 Leigeavtale - Tannklinikk i Region Nordhordland Helsehus 2017/3866  

PS 129/17 Oppretting av søknadsbasert ordning for næringsretta 
partnarskapsmidlar 

2017/4053  

PS 130/17 Næringsretta midlar til regional utvikling - Godkjenning av 
planlagt bruk av unytta kompensasjonsmidlar i Kvam 
herad for 2015 og 2016 

2016/2443  

PS 131/17 Program for folkehelsearbeid i kommunane 2017-2027, 
deltaking frå Hordaland 

2017/1324  

PS 132/17 Søknad om løyve til 3 små vasskraftverk i Odda 
kommune. Fråsegn 

2017/709  

PS 133/17 Søknad om konsesjon for bygging av Solheimsdalen 
kraftverk i Tysnes kommune. Høyringsfråsegn. 

2017/3558  

PS 134/17 Marint vern i Hordaland - høyring av verneframlegg for tre 
kandidatområde: Lurefjorden med Lindåsosane, 
Krossfjorden og Ytre Hardangerfjord 

2017/1811  

PS 135/17 Årsrapport 2016 for Regionalt forskingsfond Vestlandet 2015/1439  



PS 136/17 Regional areal- og transportplan for Bergensområdet - 
Vedtak av regional plan 

2014/1180  

PS 137/17 Regional transportplan Hordaland 2018-2029 - framlegg 
av plan etter høyring 

2015/10633  

PS 138/17 Masfjordbrua - teknisk og økonomisk utgreiing 2015/5147  

PS 139/17 Stad skipstunnel - søknad om finansieringsbidrag 2015/7  

PS 140/17 Søknad frå Lustrabaatane AS om løyve for båtrute på 
strekninga Eidfjord - Ulvik 

2017/2324  

PS 141/17 Søknad frå Turbuss Vest AS om ruteløyve for strekningar i 
Fjell 

2017/2529  

PS 142/17 Søknad frå Turbuss Vest AS om ruteløyve for strekninga 
Bergen sentrum - Nyborg 

2017/2964  

PS 143/17 Søknad frå Flesland Parkering AS om ruteløyve for 
strekninga Lønningsvegen - Bergen lufthamn 

2017/2171  

PS 144/17 Søknad frå Smartpark Drift AS om ruteløyve for strekninga 
Lønningsvegen - Bergen lufthamn 

2017/234  

PS 145/17 Høyring - søknad frå Norwegian Fjord Visjon om ruteløyve 
for strekninga Bergen - Voss - Flåm - Jostedalen 

2017/3726  

PS 146/17 Prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten 2016/4901  

PS 147/17 Årsmeldingar for fylkesvegane i Hordaland og 
Bergensprogrammet 

2014/505  

PS 148/17 Carte Blanche AS. Oppnemning av styreleiar og eitt 
styremedlem 

2016/7780  

PS 149/17 Museum Vest og Bergens Sjøfartsmuseum. 
Intensjonsavtale om konsolidering 

2017/3718  

PS 150/17 Ny budsjettmodell og bærekraftig finansiering av dei 
vidaregåande skulane 

2016/33942  

PS 151/17 Framlegg til nye vedtekter for NDLA 2017/3492  

PS 152/17 Lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i 
vidaregåande opplæring i Hordaland fylkeskommune 

2016/4238  

PS 153/17 Høyring – forslag om overgang frå Vg1 
studiespesialiserande til yrkesfaglege programområde på 
Vg 2. 

2017/3318  

PS 154/17 Evaluering prøveprosjekt  med mobbeombod 2014/16324  

PS 155/17 Prosjektet "auka gjennomføring- fleire ut i lære" 2017/1228  

PS 156/17 Temaplan "Likeverd i Hordaland fylkeskommune" - vedtak 2015/11349  

PS 157/17 Revisjon av dei etiske retningslinene 2014/23249  

PS 158/17 Revisjon av rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune 2014/19488  

PS 159/17 Møteplan 2018 for fylkeskommunale organ 2015/5700  

PS 160/17 Årsmelding for klagenemnda 2016 2016/2364  

PS 161/17 Ymse   

PS 162/17 Gåve til Eikanger Bjørsvik Musikklag som vinnar av EM for 
brassband 2017 

2017/4423  

     
 
 



PS 117/17 Godkjenning møteinnkalling 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
PS 162/17 var ettersendt til fylkesutvalet. 
 
Vedtak 
 
Innkallinga vart godkjend utan merknader. 
 
Saklista vart godkjend merknaden over. 
 

PS 118/17 Godkjenning møtebok forrige møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Vedtak 
 
Møteprotokollen frå fylkesutvalet 04.05.2017 vart godkjend utan merknader.  
 

PS 119/17 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Vedtak 
 
Referatsakene 64-70/17 vart tekne til orientering. 
 

PS 120/17 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Vedtak 
 
Delegert sak 3/17 vart teken til orientering. 
 

PS 121/17 Godkjenning av årsrekneskap 2016 

Forslag til innstilling 
 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune for 2016 vert godkjend. 

 
2. Overskotet vert disponert slik: 
 Finansiering av investeringar / redusert låneopptak 68 400 000 

 Fond for investering i ferjekaiar 40 000 000 
 Tilleggsløyvingskonto fylkesutvalet 750 000 
 Disposisjonsfond (fritt) 27 691 048 
 SUM 136 841 048 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Nils T. Bjørke (Sp) sette på vegner av Sp, A, KrF og SV fram slikt forslag: 
 

«Overskotet vert disponert slik med denne endringa: 
 
Ekstraordinært vegvedlikehald    15.000.000 
Disposisjonsfond 12. 691.048» 



 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Bjørke sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget 
mot ingen røyster for fylkesrådmannen sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Årsrekneskapen for Hordaland fylkeskommune for 2016 vert godkjend. 

 
2. Overskotet vert disponert slik: 
 Finansiering av investeringar / redusert 

låneopptak 68 400 000 
 Fond for investering i ferjekaiar 40 000 000 
 Tilleggsløyvingskonto fylkesutvalet 750 000 
 Ekstraordinært vegvedlikehald 15 000 000 
 Disposisjonsfond (fritt) 12 691 048 
 SUM 136 841 048 

 

PS 122/17 Finansrapport 1. tertial 2017 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2017 til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek finansrapporten for 1. tertial 2017 til orientering. 
 

PS 123/17 Tertialrapport pr. april 2017 - rekneskapsprognose. 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering. 

 
2. Budsjettet for 2017 vert endra slik: 

 
Art Stad Prosjekt Tekst Meirutg./ Mindreutg./ 
02300 300 420 00 07602 Fylkesveginvesteringar 20 000 000   
02300 628 020 00 02131 Odda vgs.   15 000 000 
02300 773 100 00 07009 Utleige - tidl. Fana gymnas   5 000 000 
        20 000 000 20 000 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
  



Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering. 

 
2. Budsjettet for 2017 vert endra slik: 

 
Art Stad Prosjekt Tekst Meirutg./ Mindreutg./ 
02300 300 420 00 07602 Fylkesveginvesteringar 20 000 000   
02300 628 020 00 02131 Odda vgs.   15 000 000 
02300 773 100 00 07009 Utleige - tidl. Fana gymnas   5 000 000 
        20 000 000 20 000 000 

 

PS 124/17 Rehabilitering - ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren - 
Budsjettfordeling nr. 4 -2017 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 621.020.00 02300 02159 
Bergen Katedralskole avd. Kyrre  - 
Mindre tiltak 2 000 000  

10 611.020.00 02300 02142 Os Gymnas - miljøhus / garasje 900 000  
10 645.020.00 02300 02158 Sotra vgs. - Tilrettelegging av lokale 700 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  3 600 000 
          3 600 000 3 600 000 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stads Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 621.020.00 02300 02159 
Bergen Katedralskole avd. Kyrre  - 
Mindre tiltak 2 000 000  

10 611.020.00 02300 02142 Os Gymnas - miljøhus / garasje 900 000  
10 645.020.00 02300 02158 Sotra vgs. - Tilrettelegging av lokale 700 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  3 600 000 
          3 600 000 3 600 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
  



Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner fordeling av midlar til rehabilitering/ombygging/mindre tilbygg i skulesektoren i 
2017 som skissert i saksutgreiinga, og at det vert gjort følgjande budsjettendringar: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stads Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 

10 621.020.00 02300 02159 
Bergen Katedralskole avd. Kyrre  - 
Mindre tiltak 2 000 000  

10 611.020.00 02300 02142 Os Gymnas - miljøhus / garasje 900 000  
10 645.020.00 02300 02158 Sotra vgs. - Tilrettelegging av lokale 700 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  3 600 000 
          3 600 000 3 600 000 

 

PS 125/17 Sørvest Bomvegselskap AS - garanti for lån til kjøp av BT Signaal AS 

Forslag til innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargaranti overfor Sørvest Bomvegselskap AS for lån på 

inntil 22 mill. kr. 
 

2. Garantiansvaret gjeld i inntil 10 år. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Saken tas til orientering i påvente av diskusjon frem mot fylkestinget.» 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget med 13 røyster mot 2 røyster (Frp) 
for Hjemdal sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargaranti overfor Sørvest Bomvegselskap AS for lån på 

inntil 22 mill. kr. 
 

2. Garantiansvaret gjeld i inntil 10 år. 
 

PS 126/17 Ibsens gate 118 i Bergen kommune - sal av eigedom 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Ibsens gate 118. 

 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er kr 

6,2 mill. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag:  
 

«Saken sendes tilbake til fylkesrådmannen. 
1) Dette for å få en ny takst som er av dags dato. 
2) Eiendommen skal uansett legges ut på det åpne marked. 
3) Alternativt skal det vurderes om eiendommen skal forsøkes omregulert for å oppnå 

høyere kjøpesum.» 



 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget med 8 røyster mot 7 røyster (Frp, 
H, V, MDG) for Hjemdal sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenner sal av Ibsens gate 118. 

 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å akseptere bod lik eller høgare enn 90 % av prisønske som er kr 

6,2 mill. 
 

PS 127/17 Utleige av grunn - Stend vgs 

Forslag til vedtak 
 
Leigeavtale med Ølen Betong AS vert godkjent. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag var samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Leigeavtale med Ølen Betong AS vert godkjent. 
 

PS 128/17 Leigeavtale - Tannklinikk i Region Nordhordland Helsehus 

Forslag til vedtak 
 
Leigeavtale mellom Region Nordhordland Helsehus IKS og Hordaland fylkeskommune vert godkjent. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag var samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Leigeavtale mellom Region Nordhordland Helsehus IKS og Hordaland fylkeskommune vert godkjent. 
 

PS 129/17 Oppretting av søknadsbasert ordning for næringsretta 
partnarskapsmidlar 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtar med utganspunkt i Regional planstrategi 2016-2020 og Regional næringsplan 

2013-2017 reviderte retningsliner for Næringsretta partnarskapsmidlar med verknad frå 2018.  
 

2. Fylkesutvalet vedtar følgjande framdrift for tildeling av midlar: 
- Juni 2017: Fylkeskommunen lyser ut partnarskapsmidlar til næringsretta utviklingsaktørar 
- August/september: søknadsfrist 
- Oktober 2017: Innstilling om tildeling vert fremja i fylkesrådmannen sitt framlegg til budsjett 

2018 
- Desember 2017: Fylkestinget vedtar kva aktørar som skal løyvast næringsretta 

partnarskapsmidlar for 2018, med intensjon om støtte for tre år.  
 

3. Fylkesutvalet vedtar at vurdering av partnarskapsmidlar skal gjerast opp mot følgjande kriterier 
knytt til prioriterte aktørar:  



a) Aktøren arbeider med å fremje entreprenørskap og innovasjon, knytt til nye 
bedriftsetableringar og/eller vekst i eksisterande bedrifter.  

b) Aktøren samlar og styrkar innovasjons- og/eller entreprenørskapsarbeidet i ein større del 
av fylket/region. Aktøren famnar over minst to kommunar.  

c) Aktøren har innsatsen retta mot område/regionar med høg eller vekst i arbeidsløysa. 
 

4. I tillegg kan følgande punkt vere relevant å drøfte i særskilte tilfelle: 
 

Aktørar med lite anna offentleg støtte kan verte støtta i særskilte tilfelle, uavhengig av 
arbeidet med entreprenørskap og innovasjon 
Aktørar som vert finansiert saman med andre fylkeskommunar, må også vurderast opp mot 
dei andre fylkeskommunane sine prioriteringar. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Nils T. Bjørke (Sp) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styreleiar i Matarena. Mona Røsvik 
Strømme (H) og Roald Kvamme (A) stilte spørsmål om dei var inhabile fordi dei er medlemer i Regionalt 
næringsforum. 
Bjørke, Strømme og Kvamme gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var inhabile.  
 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Nils T. Bjørke ikkje var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 1. og 2. ledd. 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Mona Røsvik Strømme og Roald Kvamme ikkje var inhabile, jf. 
forvaltningslova § 6, 2. ledd. 
 
Bjørke, Strømme og Kvamme tiltredde saksbehandlinga. 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Punkt 3 b og c utgår.» 
  
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Frp mener at punkt 3 b og c ikke vil bidra til et levedyktig næringsutvikling i seg selv. Vi mener 
det er helheten og fremtidsutsiktene for aktøren som skal være avgjørende.» 

 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette på vegner av MDG og SV fram slikt forslag: 
 

«Endring i punkt 3 a): (endringa står i kursiv) 
Aktøren arbeider med å fremje grønt entreprenørskap og innovasjon, knytt til nye 
bedriftsetableringar og/eller vekst i eksisterande bedrifter.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 og 2 vart samrøystes vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 - innleiinga og punkt a) - vart vedteke med 13 røyster mot 2 røyster 
(MDG, SV) for Tomren sitt forslag. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 b) og 3 c) vart vedteke med 13 røyster mot 2 røyster (Frp) for 
Hjemdal sitt forslag. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtar med utganspunkt i Regional planstrategi 2016-2020 og Regional næringsplan 

2013-2017 reviderte retningsliner for Næringsretta partnarskapsmidlar med verknad frå 2018.  
 

2. Fylkesutvalet vedtar følgjande framdrift for tildeling av midlar: 
- Juni 2017: Fylkeskommunen lyser ut partnarskapsmidlar til næringsretta utviklingsaktørar 
- August/september: søknadsfrist 
- Oktober 2017: Innstilling om tildeling vert fremja i fylkesrådmannen sitt framlegg til budsjett 

2018 
- Desember 2017: Fylkestinget vedtar kva aktørar som skal løyvast næringsretta 

partnarskapsmidlar for 2018, med intensjon om støtte for tre år.  
 



3. Fylkesutvalet vedtar at vurdering av partnarskapsmidlar skal gjerast opp mot følgjande kriterier 
knytt til prioriterte aktørar:  

d) Aktøren arbeider med å fremje entreprenørskap og innovasjon, knytt til nye 
bedriftsetableringar og/eller vekst i eksisterande bedrifter.  

e) Aktøren samlar og styrkar innovasjons- og/eller entreprenørskapsarbeidet i ein større del 
av fylket/region. Aktøren famnar over minst to kommunar.  

f) Aktøren har innsatsen retta mot område/regionar med høg eller vekst i arbeidsløysa. 
 

4. I tillegg kan følgande punkt vere relevant å drøfte i særskilte tilfelle: 
 

Aktørar med lite anna offentleg støtte kan verte støtta i særskilte tilfelle, uavhengig av 
arbeidet med entreprenørskap og innovasjon. 
Aktørar som vert finansiert saman med andre fylkeskommunar, må også vurderast opp mot 
dei andre fylkeskommunane sine prioriteringar. 

 
Protokollmerknad frå Frp 
Frp mener at punkt 3 b og c ikke vil bidra til et levedyktig næringsutvikling i seg selv. Vi mener det er 
helheten og fremtidsutsiktene for aktøren som skal være avgjørende. 
 

PS 130/17 Næringsretta midlar til regional utvikling - Godkjenning av planlagt bruk 
av unytta kompensasjonsmidlar i Kvam herad for 2015 og 2016 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner at styringsgruppa sitt forslag til Plan for bruk av unytta midlar for Kvam 

herad blir godkjent. 
 

2. Midlar til bedriftsretta prosjekt overførast til Innovasjon Norge for endeleg behandling 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner at styringsgruppa sitt forslag til Plan for bruk av unytta midlar for Kvam 

herad blir godkjent. 
 

2. Midlar til bedriftsretta prosjekt overførast til Innovasjon Norge for endeleg behandling 
 

PS 131/17 Program for folkehelsearbeid i kommunane 2017-2027, deltaking frå 
Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
1. Hordaland fylkeskommune søkjer om å bli programfylke for Program for folkehelsearbeid i 

kommunane 2017-27 i Hordaland, med verknad frå 2018. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere søknad til Helsedirektoratet. 
 

3. Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne representant til Regionalt samarbeidsorgan. 
  
4. Regionalt samarbeid i prosessen er sett på som ei føremon frå Helsedirektoratet si side. Hordaland 

fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune samarbeider i programarbeidet der det er 
hensiktsmessig. 

 
  



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Hordaland fylkeskommune søkjer om å bli programfylke for Program for folkehelsearbeid i 

kommunane 2017-27 i Hordaland, med verknad frå 2018. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere søknad til Helsedirektoratet. 
 

3. Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne representant til Regionalt samarbeidsorgan. 
 

4. Regionalt samarbeid i prosessen er sett på som ei føremon frå Helsedirektoratet si side. Hordaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune samarbeider i programarbeidet der det er 
hensiktsmessig. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Hordaland fylkeskommune søkjer om å bli programfylke for Program for folkehelsearbeid i 

kommunane 2017-27 i Hordaland, med verknad frå 2018. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere søknad til Helsedirektoratet. 
 

3. Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne representant til Regionalt samarbeidsorgan. 
 

4. Regionalt samarbeid i prosessen er sett på som ei føremon frå Helsedirektoratet si side. Hordaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune samarbeider i programarbeidet der det er 
hensiktsmessig. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Hordaland fylkeskommune søkjer om å bli programfylke for Program for folkehelsearbeid i 

kommunane 2017-27 i Hordaland, med verknad frå 2018. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere søknad til Helsedirektoratet. 
 

3. Fylkestinget gir fylkesutvalet fullmakt til å oppnemne representant til Regionalt samarbeidsorgan. 
 

4. Regionalt samarbeid i prosessen er sett på som ei føremon frå Helsedirektoratet si side. Hordaland 
fylkeskommune og Sogn og Fjordane fylkeskommune samarbeider i programarbeidet der det er 
hensiktsmessig. 

 
  



PS 132/17 Søknad om løyve til 3 små vasskraftverk i Odda kommune. Fråsegn 

Framlegg til innstilling 
 

Tokheimselva kraftverk 
1. Av omsyn til landskaps-, frilufts- og reiselivsverdiane rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging 

av Tokheimselva. 
 

2. Influensområdet manglar tilstrekkeleg nok datagrunnlag. I forkant av ei eventuell utbygging, skal 
difor planområde synfarast av fylkeskonservatoren for lokale tilpassingar til kulturminneverdiane. 
 

3. Ved ei eventuell kraftutbygging, må det takast spesielt omsyn til raudlisteartar og viktige naturtypar. 
 

Øvre- og Nedre Seljestadelva kraftverk 
4. Influensområdet er etter fylkeskommunens syn ikkje kartlagt tilstrekkeleg og verdivurderinga er 

noko mangelfulle. Dette gjeld spesielt for landskapet og dei biologiske verdiane. Søknaden slik den 
ligg føre er ikkje i samsvar med Fylkesdelplan for små vasskraftverk og § 8 i naturmangfaldlova. 
 

5. Gamlevegen til Skare ved p400, er eit lokalt verneverdig kulturminne. Slik det er vist på kart i 
søknaden, vil røyrgata krysse denne vegen. Fylkeskommunen meiner difor at det er viktig at 
anlegget finn løysingar som ikkje skjemmer eller skader dette anlegget. 

 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Tokheimselva kraftverk 
1. Av omsyn til landskaps-, frilufts- og reiselivsverdiane rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging 

av Tokheimselva. 
 

2. Influensområdet manglar tilstrekkeleg nok datagrunnlag. I forkant av ei eventuell utbygging, skal 
difor planområde synfarast av fylkeskonservatoren for lokale tilpassingar til kulturminneverdiane. 
 

3. Ved ei eventuell kraftutbygging, må det takast spesielt omsyn til raudlisteartar og viktige naturtypar. 
 

Øvre- og Nedre Seljestadelva kraftverk 
4. Influensområdet er etter fylkeskommunens syn ikkje kartlagt tilstrekkeleg og verdivurderinga er 

noko mangelfulle. Dette gjeld spesielt for landskapet og dei biologiske verdiane. Søknaden slik den 
ligg føre er ikkje i samsvar med Fylkesdelplan for små vasskraftverk og § 8 i naturmangfaldlova. 
 

5. Gamlevegen til Skare ved p400, er eit lokalt verneverdig kulturminne. Slik det er vist på kart i 
søknaden, vil røyrgata krysse denne vegen. Fylkeskommunen meiner difor at det er viktig at 
anlegget finn løysingar som ikkje skjemmer eller skader dette anlegget. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Silje Hjemdal (Frp) sette på vegner av H og Frp fram slik protokollmerknad: 
 

«Frp og H er i utgangspunktet positiv til utbygging av vannkraft, også i Odda. Slik søknaden 
foreligger, mangler imidlertid dokumentasjon og tilstrekkelig datagrunnlag for å støtte søknadene 
pr. i dag.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
  



Vedtak 
 
Tokheimselva kraftverk 
1. Av omsyn til landskaps-, frilufts- og reiselivsverdiane rår Hordaland fylkeskommune frå utbygging 

av Tokheimselva. 
 

2. Influensområdet manglar tilstrekkeleg nok datagrunnlag. I forkant av ei eventuell utbygging, skal 
difor planområde synfarast av fylkeskonservatoren for lokale tilpassingar til kulturminneverdiane. 
 

3. Ved ei eventuell kraftutbygging, må det takast spesielt omsyn til raudlisteartar og viktige naturtypar. 
 

Øvre- og Nedre Seljestadelva kraftverk 
4. Influensområdet er etter fylkeskommunens syn ikkje kartlagt tilstrekkeleg og verdivurderinga er 

noko mangelfulle. Dette gjeld spesielt for landskapet og dei biologiske verdiane. Søknaden slik den 
ligg føre er ikkje i samsvar med Fylkesdelplan for små vasskraftverk og § 8 i naturmangfaldlova. 
 

5. Gamlevegen til Skare ved p400, er eit lokalt verneverdig kulturminne. Slik det er vist på kart i 
søknaden, vil røyrgata krysse denne vegen. Fylkeskommunen meiner difor at det er viktig at 
anlegget finn løysingar som ikkje skjemmer eller skader dette anlegget. 

 
Protokollmerknad frå Frp og H 
Frp / H er i utgangspunktet positiv til utbygging av vannkraft, også i Odda. Slik søknaden foreligger, 
mangler imidlertid dokumentasjon og tilstrekkelig datagrunnlag for å støtte søknadene pr. i dag. 
 

PS 133/17 Søknad om konsesjon for bygging av Solheimsdalen kraftverk i Tysnes 
kommune. Høyringsfråsegn. 

Forslag til innstilling 
 
1. Av omsyn til sårbart høgfjell av stor verdi, opplevingskvaliteten i eit svært viktig regionalt 

friluftsområde, biologisk mangfald og uvisse knytt til konsekvensar for gyteområde og bestanden av 
aure og ål, rår Hordaland fylkeskommune frå løyve til Solheimsdalen kraftverk. 
 

2. Om NVE gjev løyve til utbygging, stiller Hordaland fylkeskommune krav om slike avbøtande tiltak: 
 

 Det må ikkje lagast unødige skjeringar eller fyllingar i terrenget som vil få skjemmande 
verknad på kulturmiljøet. Det må vera ein plan for revegetering (tilsåing) i etterkant av 
byggjeprosessen.  

 
 Opparbeiding av ny veg må utførast skånsamt i terrenget og ikkje koma i konflikt med 

kulturminne i landskapet. Ny veg bør unngå å koma i konflikt med den gamle bygdevegen. 
Det bør ikkje gravast ut massar frå kulturmarka, og det bør leggast stadeigen jord i 
vegskulder. 

 
3. Sidan planlagd kraftstasjon vert liggjande i eit heilskapleg kulturmiljø, ber Hordaland 

fylkeskommune i  
tilfelle utbygging om at det vert sikra god terrengtilpassing og at farge og materialbruk på bygning 
ikkje  
verkar skjemmande på kulturmiljøet. 
 

4. Hordaland fylkeskommune gjer merksam på meldeplikta etter kulturminnelova § 8, 2. ledd. Dersom 
det i samband med arbeid i marka kjem fram funn, svarte trekolhaldige jordlag eller konstruksjonar 
som kan vera automatisk freda, må ein straks melda frå til Hordaland fylkeskommune, og alt arbeid 
stansast til rette forvaltningstyresmakt har vurdert funnet.  Slik gransking vil bli utført mindre enn tre 
dagar etter at fylkeskommunen har fått melding om funn. 

 
  



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av V, H, Frp og Sp fram slikt forslag: 
 

1. «Hordaland fylkeskommune går ikkje mot løyve til utbygging, men stiller krav om slike 
avbøtande tiltak: 
 

 Det må ikkje lagast unødige skjeringar eller fyllingar i terrenget som vil få 
skjemmande verknad på kulturmiljøet. Det må vera ein plan for revegetering 
(tilsåing) i etterkant av byggjeprosessen.  

 
 Opparbeiding av ny veg må utførast skånsamt i terrenget og ikkje koma i konflikt 

med kulturminne i landskapet. Ny veg bør unngå å koma i konflikt med den 
gamle bygdevegen. Det bør ikkje gravast ut massar frå kulturmarka, og det bør 
leggast stadeigen jord i vegskulder. 

 
2. Sidan planlagd kraftstasjon vert liggjande i eit heilskapleg kulturmiljø, ber Hordaland 

fylkeskommune i tilfelle utbygging om at det vert sikra god terrengtilpassing og at farge 
og materialbruk på bygning ikkje verkar skjemmande på kulturmiljøet. 
 

3. Hordaland fylkeskommune gjer merksam på meldeplikta etter kulturminnelova § 8, 2. 
ledd. Dersom det i samband med arbeid i marka kjem fram funn, svarte trekolhaldige 
jordlag eller konstruksjonar som kan vera automatisk freda, må ein straks melda frå til 
Hordaland fylkeskommune, og alt arbeid stansast til rette forvaltningstyresmakt har 
vurdert funnet. Slik gransking vil bli utført mindre enn tre dagar etter at fylkeskommunen 
har fått melding om funn.» 

 
Røysting 
Andersland sitt forslag fekk 7 røyster (V, H, Frp, Sp) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 
røyster for fylkesrådmannen sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Hordaland fylkeskommune går ikkje mot løyve til utbygging, men stiller krav om slike avbøtande 

tiltak: 
 

 Det må ikkje lagast unødige skjeringar eller fyllingar i terrenget som vil få skjemmande 
verknad på kulturmiljøet. Det må vera ein plan for revegetering (tilsåing) i etterkant av 
byggjeprosessen.  

 
 Opparbeiding av ny veg må utførast skånsamt i terrenget og ikkje koma i konflikt med 

kulturminne i landskapet. Ny veg bør unngå å koma i konflikt med den gamle bygdevegen. 
Det bør ikkje gravast ut massar frå kulturmarka, og det bør leggast stadeigen jord i 
vegskulder. 

 
2. Sidan planlagd kraftstasjon vert liggjande i eit heilskapleg kulturmiljø, ber Hordaland 

fylkeskommune i  
tilfelle utbygging om at det vert sikra god terrengtilpassing og at farge og materialbruk på bygning 
ikkje  
verkar skjemmande på kulturmiljøet. 
 

3. Hordaland fylkeskommune gjer merksam på meldeplikta etter kulturminnelova § 8, 2. ledd. Dersom 
det i samband med arbeid i marka kjem fram funn, svarte trekolhaldige jordlag eller konstruksjonar 
som kan vera automatisk freda, må ein straks melda frå til Hordaland fylkeskommune, og alt arbeid 
stansast til rette forvaltningstyresmakt har vurdert funnet. Slik gransking vil bli utført mindre enn tre 
dagar etter at fylkeskommunen har fått melding om funn. 

 
  



Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag: 
 

1. «Av omsyn til sårbart høgfjell av stor verdi, opplevingskvaliteten i eit svært viktig regionalt 
friluftsområde, biologisk mangfald og uvisse knytt til konsekvensar for gyteområde og 
bestanden av aure og ål, rår Hordaland fylkeskommune frå løyve til Solheimsdalen 
kraftverk. 
 

2. Om NVE gjev løyve til utbygging, stiller Hordaland fylkeskommune krav om slike 
avbøtande tiltak: 
 

 Det må ikkje lagast unødige skjeringar eller fyllingar i terrenget som vil få 
skjemmande verknad på kulturmiljøet. Det må vera ein plan for revegetering 
(tilsåing) i etterkant av byggjeprosessen.  

 
 Opparbeiding av ny veg må utførast skånsamt i terrenget og ikkje koma i konflikt 

med kulturminne i landskapet. Ny veg bør unngå å koma i konflikt med den 
gamle bygdevegen. Det bør ikkje gravast ut massar frå kulturmarka, og det bør 
leggast stadeigen jord i vegskulder. 

 
3. Sidan planlagd kraftstasjon vert liggjande i eit heilskapleg kulturmiljø, ber Hordaland 

fylkeskommune i tilfelle utbygging om at det vert sikra god terrengtilpassing og at farge 
og materialbruk på bygning ikkje verkar skjemmande på kulturmiljøet. 
 

4. Hordaland fylkeskommune gjer merksam på meldeplikta etter kulturminnelova § 8, 2. 
ledd. Dersom det i samband med arbeid i marka kjem fram funn, svarte trekolhaldige 
jordlag eller konstruksjonar som kan vera automatisk freda, må ein straks melda frå til 
Hordaland fylkeskommune, og alt arbeid stansast til rette forvaltningstyresmakt har 
vurdert funnet. Slik gransking vil bli utført mindre enn tre dagar etter at fylkeskommunen 
har fått melding om funn.» 

 
Røysting 
Oen sitt forslag vart vedteke med 8 røyster mot 7 røyster (H, Frp, V, Sp) for innstillinga. 
 
Vedtak 
 
1. Av omsyn til sårbart høgfjell av stor verdi, opplevingskvaliteten i eit svært viktig regionalt 

friluftsområde, biologisk mangfald og uvisse knytt til konsekvensar for gyteområde og bestanden av 
aure og ål, rår Hordaland fylkeskommune frå løyve til Solheimsdalen kraftverk. 
 

2. Om NVE gjev løyve til utbygging, stiller Hordaland fylkeskommune krav om slike avbøtande tiltak: 
 

 Det må ikkje lagast unødige skjeringar eller fyllingar i terrenget som vil få skjemmande 
verknad på kulturmiljøet. Det må vera ein plan for revegetering (tilsåing) i etterkant av 
byggjeprosessen.  

 
 Opparbeiding av ny veg må utførast skånsamt i terrenget og ikkje koma i konflikt med 

kulturminne i landskapet. Ny veg bør unngå å koma i konflikt med den gamle bygdevegen. 
Det bør ikkje gravast ut massar frå kulturmarka, og det bør leggast stadeigen jord i 
vegskulder. 

 
3. Sidan planlagd kraftstasjon vert liggjande i eit heilskapleg kulturmiljø, ber Hordaland 

fylkeskommune i tilfelle utbygging om at det vert sikra god terrengtilpassing og at farge og 
materialbruk på bygning ikkje verkar skjemmande på kulturmiljøet. 
 

4. Hordaland fylkeskommune gjer merksam på meldeplikta etter kulturminnelova § 8, 2. ledd. Dersom 
det i samband med arbeid i marka kjem fram funn, svarte trekolhaldige jordlag eller konstruksjonar 
som kan vera automatisk freda, må ein straks melda frå til Hordaland fylkeskommune, og alt arbeid 
stansast til rette forvaltningstyresmakt har vurdert funnet.  Slik gransking vil bli utført mindre enn tre 
dagar etter at fylkeskommunen har fått melding om funn. 

 



PS 134/17 Marint vern i Hordaland - høyring av verneframlegg for tre 
kandidatområde: Lurefjorden med Lindåsosane, Krossfjorden og Ytre 
Hardangerfjord 

Forslag til vedtak 
 
1. Hordaland fylkeskommune er positive til prinsippet om å etablere marine vernområde i Hordaland. 

 
2. Hordaland fylkeskommune støttar innføring marint verneområde i Lurefjorden og Lindåsosane. Dette 

er eit område som er særegna og representativt for norsk natur og ein god kandidat for vern.  
 

3. Hordaland fylkeskommune tilrår ikkje vern av Krossfjorden med omsyn til eksisterande og framtidig 
akvakulturverksemd. Alternativt at verneområde for Krossfjorden vert avgrensa til område som ikkje 
er i konflikt med etablerte akvakulturlokalitetar. 
 

4. Hordaland fylkeskommune tilrår ikkje vern av Ytre Hardangerfjord med omsyn til eksisterande og 
framtidig akvakulturverksemd. Alternativt at verneområde for Ytre Hardangerfjord vert avgrensa til 
område som ikkje er i konflikt med etablerte akvakulturlokalitetar.  
 

5. Hordaland fylkeskommune meiner at forvaltningsansvaret når vernet er vedteke må tilleggas 
regionalt folkevalt nivå, samt at det vert oppretta eit rådgjevande utval for forvaltning av 
verneområde. 
 

6. Hordaland fylkeskommune meiner at konsekvensane av verneframlegg for noverande og framtidig 
akvakultur, skjelsandopptak og tarehausting ikkje er utgreidd i tilstrekkeleg grad. 
 

7. Hordaland fylkeskommune meiner at dei områda som er verna mot tarehausting gjennom anna 
lovverk, er tilstrekkeleg store til å ivareta tareskogen som referanseområde for forsking og 
overvaking, og at hausting av tare innanfor Krossfjorden marine verneområde må tillatast, på lik linje 
med hausting av andre viltlevande marine ressursar. 
 

8. I den føreslåtte forskrifta for Krossfjorden § 3 (Vernereglar), bør det under bokstav c takast ut at 
området er verna mot uttak av masse som krev konsesjon etter lov (kontinentalsokkellova). Det vert i 
staden føreslått ein eigen bokstav (d) som omhandlar vilkår for uttak av masse som krev konsesjon i 
medhald av lov (kontinentalsokkellova). Forslag til bokstav d): Det kan berre søkjast om konsesjon 
for uttak av skjelsand for førekomstar som det er opna for å søkje om konsesjon på i forvaltningsplan 
for verneområdet, og på vilkår som er sett i forvaltningsplanen i tillegg til dei generelle 
konsesjonsvilkåra. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Frp kan ikke støtte høringsuttalelsen slik den foreligger. Dette fordi vi mener de marine 
verneområdene som er foreslått i Hordaland er for dårlig utredet, f.eks. manglende 
konsekvensutredning. Det er også uheldig at verneområdene vil legge sterke begrensinger på 
fremtidig utvikling og lokaldemokrati.» 

 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette på vegner av MDG og SV fram slik forslag: 
 

«Endringar: 
Punkt 3: Hordaland fylkeskommune tilrår vern av Krossfjorden. Dette er eit område som er 
særeigna og representativt for norsk natur og ein god kandidat for vern. 
 
Punkt 4: Hordaland fylkeskommune tilrår vern av Ytre Hardangerfjord med omsyn til 
eksisterande og 
framtidig akvakulturverksemd. Dette er eit område som er særeigna og representativt for norsk 
natur og ein god kandidat for vern.  
 
Punkt 7 vert stroke. 
Punkt 8 vert stroke.» 
 



Nils Marton Aadland (H) sette på fram slik forslag: 
 

«Tillegg til punkt 3: 
Dette må eventuelt konsekvensutgreiast. 
 
Tillegg til punkt 4: 
Dette må eventuelt konsekvensutgreiast. 
  
Nytt punkt 9 (tillegg): 
Hordaland fylkeskommune vil streke under at berørte kommunar må involverast tett i den vidare 
prosessen.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 og 2 vart vedteke mot 2 røyster (Frp). 
Tomren sitt forslag punkt 3 fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall.  
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 vart vedteke mot 4 røyster (SV, MDG, Frp). 
Aadland sitt tilleggsforslag punkt 3 fekk 13 røyster (H, Frp, V, Sp, KrF, A) og vart vedteke. 
Tomren sitt forslag punkt 4 fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 vart vedteke mot 4 røyster (SV, MDG, Frp). 
Aadland sitt tilleggsforslag punkt 4 fekk 13 røyster (H, Frp, V, Sp, KrF, A) og vart vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 5 vart vedteke mot 3 røyster (MDG, Frp). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 6 vart vedteke mot 1 røyst (MDG). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 7 vart vedteke mot 2 røyster (SV, MDG). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 8 vart vedteke mot 4 røyster (SV, MDG, Frp). 
Aadland sitt forslag til nytt punkt 9 vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Hordaland fylkeskommune er positiv til prinsippet om å etablere marine vernområde i Hordaland. 

 
2. Hordaland fylkeskommune støttar innføring marint verneområde i Lurefjorden og Lindåsosane. Dette 

er eit område som er særeigna og representativt for norsk natur og ein god kandidat for vern.  
 

3. Hordaland fylkeskommune tilrår ikkje vern av Krossfjorden med omsyn til eksisterande og framtidig 
akvakulturverksemd. Alternativt at verneområde for Krossfjorden vert avgrensa til område som ikkje 
er i konflikt med etablerte akvakulturlokalitetar. Dette må eventuelt konsekvensutgreiast. 
 

4. Hordaland fylkeskommune tilrår ikkje vern av Ytre Hardangerfjord med omsyn til eksisterande og 
framtidig akvakulturverksemd. Alternativt at verneområde for Ytre Hardangerfjord vert avgrensa til 
område som ikkje er i konflikt med etablerte akvakulturlokalitetar. Dette må eventuelt 
konsekvensutgreiast. 
 

5. Hordaland fylkeskommune meiner at forvaltningsansvaret når vernet er vedteke må tilleggas 
regionalt folkevalt nivå, samt at det vert oppretta eit rådgjevande utval for forvaltning av 
verneområde. 
 

6. Hordaland fylkeskommune meiner at konsekvensane av verneframlegg for noverande og framtidig 
akvakultur, skjelsandopptak og tarehausting ikkje er utgreidd i tilstrekkeleg grad. 
 

7. Hordaland fylkeskommune meiner at dei områda som er verna mot tarehausting gjennom anna 
lovverk, er tilstrekkeleg store til å ivareta tareskogen som referanseområde for forsking og 
overvaking, og at hausting av tare innanfor Krossfjorden marine verneområde må tillatast, på lik linje 
med hausting av andre viltlevande marine ressursar. 
 

8. I den føreslåtte forskrifta for Krossfjorden § 3 (Vernereglar), bør det under bokstav c takast ut at 
området er verna mot uttak av masse som krev konsesjon etter lov (kontinentalsokkellova). Det vert i 
staden føreslått ein eigen bokstav (d) som omhandlar vilkår for uttak av masse som krev konsesjon i 
medhald av lov (kontinentalsokkellova). Forslag til bokstav d): Det kan berre søkjast om konsesjon 
for uttak av skjelsand for førekomstar som det er opna for å søkje om konsesjon på i forvaltningsplan 
for verneområdet, og på vilkår som er sett i forvaltningsplanen i tillegg til dei generelle 
konsesjonsvilkåra. 
 



9. Hordaland fylkeskommune vil streke under at berørte kommunar må involverast tett i den vidare 
prosessen. 

 
Protokollmerknad frå Frp 
Frp kan ikke støtte høringsuttalelsen slik den foreligger. Dette fordi vi mener de marine verneområdene 
som er foreslått i Hordaland er for dårlig utredet, f.eks. manglende konsekvensutredning. Det er også 
uheldig at verneområdene vil legge sterke begrensinger på fremtidig utvikling og lokaldemokrati. 
 

PS 135/17 Årsrapport 2016 for Regionalt forskingsfond Vestlandet 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner Årsrapport 2016 frå Regionalt forskingsfond Vestlandet 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner Årsrapport 2016 frå Regionalt forskingsfond Vestlandet. 
 

PS 136/17 Regional areal- og transportplan for Bergensområdet - Vedtak av 
regional plan 

Forslag til innstilling 
 
1. Med heimel i plan- og bygningslova § 8-4 vedtek Fylkestinget Regional areal- og transportplan for 

Bergensområdet 2017-2028 med tilrådde endringar slik det kjem fram av saksframlegget. 
  
2. I tråd med Regional planstrategi får Fylkesutvalet ansvar for oppfølging av Regional areal- og 

transportplan for Bergensområdet. Oppfølging må bli sett i samanheng med arbeidet med 
byvekstavtalen. Det vil bli rapportert på handlingsprogrammet årleg, mens det kvart fjerde år vil bli 
rapportert på måleindikatorar i samband med regional planstrategi.  

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saken tas til orientering» 
 
Røysting 
Fosse sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saken tas til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Spesialrådgjevar Hans-Christian Engum frå regionalavdelinga presenterte arbeidet med og 
hovudinnhaldet i Regional areal- og transportplan for Bergensområdet. 
 
Jon Askeland (Sp) sette på vegner av Sp, KrF, A og SV fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3: Planen får følgjande tillegg på side 38: 
Sjølv om utbygging skal prioriterast i lokale vekstsoner, utelukkar ikkje det at det også kan 
leggjast til rette for spreidd busetnad i bygdene.» 

 
  



Stein Inge Ryssdal (H) sette på vegner av H og MDG fram slik protokollmerknad: 
 

«På bakgrunn av alle høyringsuttalane vil Høgre og MDG arbeide vidare med og ta stilling til 
planen før handsaming i fylkestinget.» 

 
Gustav Bahus (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Framstegspartiet røyster i mot framlegg til vedtak i saka om regional areal- og transportplan for 
Bergensområdet. Grunnen for at Frp vel å stemma mot er at planen slik den ligg føre direkte 
hemmar utvikling i omegnskommunane og set det lokale sjølvstyret til side i desse kommunane. 
Planen virkar direkte mot si hensikt slik me ser det.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Nytt forslag til overordna mål: 
Bergensområdet skal i perioden ha ein markert reduksjon i klimagassutslepp, lokal luftforureining 
og støy, og konsekvensar for dette må vurderast i all arealplanlegging. Bergensområdet har mål 
om nullvekst innan personbiltrafikk. 
 
Tillegg i planen:  
 For å nå nullvekstmålet innan personbiltrafikk som mål for heile Hordaland er det naudsynt 

med differensiering, det betyr at innafor Bergen er målet 10 % reduksjon i biltrafikken innan 
2020, og 20% innan 2030.  

 
 Det er heilt nødvendig å unngå ein auke av den samla vegkapasiteten for 

privatbiltransporten inn mot Bergen, dersom vi skal nå måla om reduserte klimagassutslepp, 
god luftkvalitet og mindre bilbruk. 

 
 Hordaland fylkeskommune ser køfritt kollektivtilbod som avgjerande for auka overgang frå 

bilbruk til kollektivtransport, og ønskjer derfor å omprioritere vegkapasitet til fordel for bybane 
i eigen trasé og kollektivfelt. Det må sikrast kollektivfelt, og dermed køfri kollektivtransport, 
på alle innfartsårer til Bergen. 

 
 «Bymiljøtunnelen» er ikkje eit tiltak som er i tråd med målsettingar for tydelegare ivaretaking 

av klima- og miljøomsyn, ei heller nullvekstmålet innan personbiltrafikken.  
 
 Den statlege planlegginga og framføring av ny trasé for E16 og jernbane aust for Bergen er 

viktig bidrag til utvikling av det regionale transportsystemet. Planen bør tydeleggjere dette. 
Jernbane må innarbeidast i det regionale transportsystemet. Tettstadene med 
jernbanestasjonar vert inkludert i omgrepet regional vekstsone (vekstkorridor). 

 
 4.10: Senter- og fortettingsområde må utviklast med gode opphaldsareal for alle 

brukargrupper, eit finmaska gangnett og trygg gang-/sykkeltilgang til nærfriluftområde. 
Samanhengande blågrøne strukturar skal utviklast og kulturminneverdiar ivaretakast. 

 
 Andre transportdrivarar enn bustad og arbeidsplass bør nemnast i RATP. I folk sin kvardag 

er nærheit til barnehage, skolar, offentleg service og nærbutikk viktig dersom reiser skal 
kunne takast med gange, sykling eller kollektivt.» 

 
Geir Angeltveit (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert teken til orientering.» 
 
Røysting 
Angeltveit sitt forslag fekk 5 røyster (V, H, MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Askeland sitt forslag fekk 8 røyster (A, Sp, SV, KrF) og vart vedteke 
som innstilling til fylkesutvalet. 
Hammer sitt forslag vart mot 5 røyster (H, Frp) vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
  



Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Med heimel i plan- og bygningslova § 8-4 vedtek fylkestinget Regional areal- og transportplan for 

Bergensområdet 2017-2028 med tilrådde endringar slik det kjem fram av saksframlegget. 
  
2. I tråd med Regional planstrategi får fylkesutvalet ansvar for oppfølging av Regional areal- og 

transportplan for Bergensområdet. Oppfølging må bli sett i samanheng med arbeidet med 
byvekstavtalen. Det vil bli rapportert på handlingsprogrammet årleg, mens det kvart fjerde år vil bli 
rapportert på måleindikatorar i samband med regional planstrategi.  
 

3. Planen får følgjande tillegg på side 38: 
Sjølv om utbygging skal prioriterast i lokale vekstsoner, utelukkar ikkje det at det også kan leggjast 
til rette for spreidd busetnad i bygdene 

 
Protokollmerknad frå H 
På bakgrunn av alle høyringsuttalane vil Høgre og MDG arbeide vidare med og ta stilling til planen før 
handsaming i fylkestinget. 
 
Protokollmerknad frå Frp 
Framstegspartiet røyster i mot framlegg til vedtak i saka om regional areal- og transportplan for 
Bergensområdet. Grunnen for at Frp vel å stemma mot er at planen slik den ligg føre direkte hemmar 
utvikling i omegnskommunane og set det lokale sjølvstyret til side i desse kommunane. Planen virkar 
direkte mot si hensikt slik me ser det. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
Spesialrådgjevar Hans-Christian Engum frå regionalavdelinga presenterte arbeidet med og 
hovudinnhaldet i Regional areal- og transportplan for Bergensområdet. 
 
Kjell Håland (A) sette på vegner av A og Sp fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3: Planen får følgjande tillegg på side 38: 
Sjølv om utbygging skal prioriterast i lokale vekstsoner, utelukkar ikkje det at det også kan 
leggjast til rette for spreidd busetnad i bygdene.» 

 
Geir Kjell Andersland (V) sette på vegner av V og Frp fram slikt forslag: 
 

«Saken tas til orientering.» 
 
Olav Kvinge (H) sette på vegner av H og KrF fram slik protokollmerknad: 
 

«På bakgrunn av alle høyringsuttalane vil Høgre og KrF arbeide vidare med og ta stilling til 
planen før handsaming i fylkestinget.» 

 
Røysting 
Andersland sitt forslag fekk 7 røyster (V, KrF, H, Frp) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 
røyster for fylkesrådmannen sitt forslag med Håland sitt forslag. 

 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saken tas til orientering. 
 
Protokollmerknad frå H og KrF 
På bakgrunn av alle høyringsuttalane vil Høgre og KrF arbeide vidare med og ta stilling til planen før 
handsaming i fylkestinget. 
 
  



Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Spesialrådgjevar Hans-Christian Engum frå regionalavdelinga presenterte arbeidet med og 
hovudinnhaldet i Regional areal- og transportplan for Bergensområdet. 
 
Mona Røsvik Strømme (H) sette fram slikt forslag: 
 

1. «Alternativt forslag: 
Fylkesutvalget registrerer de kritiske innspillene og varsel om vesentlige innvendinger fra 
de berørte kommunene. 
 

2. Fylkesutvalget avventer dialog mellom Hordaland fylkeskommune og de berørte 
kommunene og tar endelig stilling til Regional areal- og transportplan for Bergensregionen 
i fylkestingsmøte 13. juni 2017.» 

 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik forslag: 
 

«Alternativt forslag: 
Fylkestinget kan ikke gi sin tilslutning til planen slik den nå foreligger. Planen griper for mye inn i 
kommunenes selvstyre og kan være til hinder for bosetning og næringsutvikling. 
 
Fylkestinget er også urolig for mange av transportvilkårene. Disse virker urealistiske og kan bli til 
hinder for vekst og utvikling i kommunene. 
 
Fylkestinget har merket seg næringslivets protester av ytterligere trafikkbetaling. Fylkestinget er 
av den oppfatning at det ikke vil være rom for ytterligere trafikkbetaling. 
 
Planen sendes tilbake til administrasjonen.» 

 
Aud Karin Oen (SV) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«SV arbeider fram mot fylkestinget med forslaga som me fremja i MISA. MDG har varsla at dei 
gjer det same.» 

 
Røysting 
Fung. fylkesordførar la innstillinga frå utval for miljø og samferdsel til grunn for røystinga. 
 
Hjemdal sitt forslag fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Strømme sitt forslag fekk 6 røyster (H, Frp, V) og fall. 
Innstillinga vart vedteken mot 6 røyster (H, Frp, V). 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Med heimel i plan- og bygningslova § 8-4 vedtek fylkestinget Regional areal- og transportplan for 

Bergensområdet 2017-2028 med tilrådde endringar slik det kjem fram av saksframlegget. 
  
2. I tråd med Regional planstrategi får fylkesutvalet ansvar for oppfølging av Regional areal- og 

transportplan for Bergensområdet. Oppfølging må bli sett i samanheng med arbeidet med 
byvekstavtalen. Det vil bli rapportert på handlingsprogrammet årleg, mens det kvart fjerde år vil bli 
rapportert på måleindikatorar i samband med regional planstrategi.  
 

3. Planen får følgjande tillegg på side 38: 
Sjølv om utbygging skal prioriterast i lokale vekstsoner, utelukkar ikkje det at det også kan leggjast 
til rette for spreidd busetnad i bygdene 

 
Protokollmerknad frå SV 
SV arbeider fram mot fylkestinget med forslaga som me fremja i MISA. MDG har varsla at dei gjer det 
same. 
 



PS 137/17 Regional transportplan Hordaland 2018-2029 - framlegg av plan etter 
høyring 

Forslag til innstilling 
 
1. Med heimel i plan- og bygningslova § 8-4 vedtek Fylkestinget Regional transportplan Hordaland 

2018-2029, med tilrådde endringar, slik det kjem fram av saksframlegget. 
2. Fylkesrådmannen får fullmakt til gjere språklege endringar, samt rette opp og oppdatere tal og 

statistikk i tekst og figurar/tabellar.   
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
Kjell Håland (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Saka vert teken til orientering.» 
 
Røysting 
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
fylkesrådmannen sitt forslag. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saka vert teken til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Pål Kårbø (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett. 
 
Saka bør behandlast i utval for miljø og samferdsel 8. juni før den vert behandla i fylkesutvalet 
sitt ekstra møte 13. juni og fylkestinget 13.-14. juni.» 

 
Røysting 
Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
Saka vert utsett. 
 
Saka bør behandlast i utval for miljø og samferdsel 8. juni før den vert behandla i fylkesutvalet sitt ekstra 
møte 13. juni og fylkestinget 13.-14. juni. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkesutvalet vil gje si innstilling i møte 13. juni 2017. 
 

PS 138/17 Masfjordbrua - teknisk og økonomisk utgreiing 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet viser til rapport frå teknisk /økonomisk forprosjekt for Masfjordbrua. Rapporten gjev 

eit godt grunnlag for vurdering av moglege tekniske løysingar og kostnader for aktuelle 
bruløysingar/brukonsept.  
 

2. Fylkesutvalet konstaterer at bompengar, midlar til ferjeavløysing og kommunalt tilskott ikkje vil vera 
tilstrekkjeleg til å finansiera prosjektet. Eventuelle fylkeskommunale løyvingar til prosjektet må 
vurderst i ei samla prioritering. Fylkesutvalet går inn for at prosjektet Masfjordbrua mellom 
Masfjordnes og Duesund i Masfjorden kommune vert handsama i seinare sak om 
investeringsprogrammet på fylkesvegnettet 2018-2021. 

 
  



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Astrid Aarhus Byrknes (KrF) sette på vegner av KrF, A, Sp, SV, V, MDG, Frp og H fram slikt forslag (a): 
 

1. «Fylkesutvalet viser til rapport frå teknisk /økonomisk forprosjekt for Masfjordbrua. 
Rapporten gjev eit godt grunnlag for vurdering av moglege tekniske løysingar og 
kostnader for aktuelle bruløysingar / brukonsept.    
 

2. Fylkesutvalet konstaterer at andre utrekningar viser at bompengar, midlar til 
ferjeavløysing og kommunalt tilskott kan vera tilstrekkeleg til å fullfinansiera prosjektet. 
Fylkesutvalet går difor inn for at Hordaland fylkeskommune, saman med Statens 
vegvesen og Masfjorden kommune, arbeider vidare med nærare avklaringar rundt 
Masfjordsambandet, og at prosjektet vert handsama i eiga sak. 
 

3. Fylkesutvalet ber om det straks vert satt i gang ein prosess mot departementet om 
førehandsavklaring knytt til  ferjeavløysingsmidla, og at resultatet av dette med overslag 
på kor mykje bruprosjektet kan utløyse vert lagt fram som eiga sak innan oktober 2017.» 

 
Astrid Aarhus Byrknes (KrF) sette på vegner av KrF, A, Sp, V, Frp og H fram slikt forslag (b): 
 

«Utval for miljø og samferdsel støttar Masfjorden kommune i å opprette eit selskap finansiert av 
Masfjorden kommune som i samarbeid med fylkeskommunen lagar eit finansieringsopplegg.» 

 
Røysting 
Byrknes sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Byrknes sitt forslag (b) vart vedteke mot 2 røyster (SV, MDG). 
 
Vedtak 
 
Utval for miljø og samferdsel støttar Masfjorden kommune i å opprette eit selskap finansiert av Masfjorden 
kommune som i samarbeid med fylkeskommunen lagar eit finansieringsopplegg.» 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet viser til rapport frå teknisk /økonomisk forprosjekt for Masfjordbrua. Rapporten gjev eit 

godt grunnlag for vurdering av moglege tekniske løysingar og kostnader for aktuelle bruløysingar / 
brukonsept.    
 

2. Fylkesutvalet konstaterer at andre utrekningar viser at bompengar, midlar til ferjeavløysing og 
kommunalt tilskott kan vera tilstrekkeleg til å fullfinansiera prosjektet. Fylkesutvalet går difor inn for at 
Hordaland fylkeskommune, saman med Statens vegvesen og Masfjorden kommune, arbeider vidare 
med nærare avklaringar rundt Masfjordsambandet, og at prosjektet vert handsama i eiga sak. 
 

3. Fylkesutvalet ber om det straks vert satt i gang ein prosess mot departementet om førehandsavklaring 
knytt til  ferjeavløysingsmidla, og at resultatet av dette med overslag på kor mykje bruprosjektet kan 
utløyse vert lagt fram som eiga sak innan oktober 2017. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativt forslag: 
 
1. Fylkesutvalet viser til rapport frå teknisk /økonomisk forprosjekt for Masfjordbrua. Rapporten 

gjev eit godt grunnlag for vurdering av moglege tekniske løysingar og kostnader for aktuelle 
bruløysingar/brukonsept.  
 

2. Fylkesutvalet konstaterer at bompengar, midlar til ferjeavløysing og kommunalt tilskott ikkje vil 
vera tilstrekkjeleg til å finansiera prosjektet. Eventuelle fylkeskommunale løyvingar til prosjektet 
må vurderst i ei samla prioritering. Fylkesutvalet går inn for at prosjektet Masfjordbrua mellom 
Masfjordnes og Duesund i Masfjorden kommune vert handsama i seinare sak om 
investeringsprogrammet på fylkesvegnettet 2018-2021.»  

 



Røysting 
Innstillinga vart vedteken med 14 røyster mot 1 røyst (MDG) for Tomren sitt forslag. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet viser til rapport frå teknisk /økonomisk forprosjekt for Masfjordbrua. Rapporten gjev eit 

godt grunnlag for vurdering av moglege tekniske løysingar og kostnader for aktuelle bruløysingar / 
brukonsept. 
 

2. Fylkesutvalet konstaterer at andre utrekningar viser at bompengar, midlar til ferjeavløysing og 
kommunalt tilskott kan vera tilstrekkeleg til å fullfinansiera prosjektet. Fylkesutvalet går difor inn for at 
Hordaland fylkeskommune, saman med Statens vegvesen og Masfjorden kommune, arbeider vidare 
med nærare avklaringar rundt Masfjordsambandet, og at prosjektet vert handsama i eiga sak. 
 

3. Fylkesutvalet ber om det straks vert satt i gang ein prosess mot departementet om førehandsavklaring 
knytt til  ferjeavløysingsmidla, og at resultatet av dette med overslag på kor mykje bruprosjektet kan 
utløyse vert lagt fram som eiga sak innan oktober 2017. 

 

PS 139/17 Stad skipstunnel - søknad om finansieringsbidrag 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet går inn for at Prosjektgruppa for Stad skipstunnel får midlar frå Hordaland også i 2017, men 
deretter bør prosjektgruppa, om den skal vidareførast, finna andre finansieringskjelder. Fylkesutvalet gjev 
tilskott til Prosjektgruppa for Stad skipstunnel på kr. 150 000,- i 2017. Løyvinga vert dekka innanfor 
samferdselsavdelinga sitt budsjett for 2017. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet går inn for at Prosjektgruppa for Stad skipstunnel får midlar frå Hordaland også i 2017, men 
deretter bør prosjektgruppa, om den skal vidareførast, finna andre finansieringskjelder. Fylkesutvalet gjev 
tilskott til Prosjektgruppa for Stad skipstunnel på kr. 150 000,- i 2017. Løyvinga vert dekt innanfor 
samferdselsavdelinga sitt budsjett for 2017. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet går inn for at Prosjektgruppa for Stad skipstunnel får midlar frå Hordaland også i 2017, men 
deretter bør prosjektgruppa, om den skal vidareførast, finna andre finansieringskjelder. Fylkesutvalet gjev 
tilskott til Prosjektgruppa for Stad skipstunnel på kr. 150 000,- i 2017. Løyvinga vert dekka innanfor 
samferdselsavdelinga sitt budsjett for 2017. 
 

PS 140/17 Søknad frå Lustrabaatane AS om løyve for båtrute på strekninga 
Eidfjord - Ulvik 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tildeler Lustrabaatane AS ruteløyve for strekninga Eidfjord – Ulvik på følgjande vilkår: 
 

1. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
2. Det skal leggjast til rette for at personar med nedsett funksjonsevne skal kunne nytte 

transporttilbodet mest mogleg likeverdig med andre. 
 



Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tildeler Lustrabaatane AS ruteløyve for strekninga Eidfjord - Ulvik på følgjande vilkår: 
 
1. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 

 
2. Det skal leggjast til rette for at personar med nedsett funksjonsevne skal kunne nytte 

transporttilbodet mest mogleg likeverdig med andre. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet tildeler Lustrabaatane AS ruteløyve for strekninga Eidfjord – Ulvik på følgjande vilkår: 
 

1. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
2. Det skal leggjast til rette for at personar med nedsett funksjonsevne skal kunne nytte 

transporttilbodet mest mogleg likeverdig med andre. 
 

PS 141/17 Søknad frå Turbuss Vest AS om ruteløyve for strekningar i Fjell 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet tildeler Turbuss Vest AS ruteløyve for servicebussruter i Fjell kommune, i samsvar 

med søknad av 18.01.17. 
2. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet tildeler Turbuss Vest AS ruteløyve for servicebussruter i Fjell kommune, i samsvar 

med søknad av 18.01.2017. 
 

2. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Roald Stenseide (Frp) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han har ein nevø som arbeider i Turbuss 
Vest AS. Stenseide gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at Stenseide ikkje var inhabil etter forvaltningslova § 6, 1. ledd b) og 2. ledd.  
 
Roald Stenseide tiltredde saksbehandlinga. 
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag:  
 

«Alternativt forslag: 
 
Fylkesutvalet seier nei til søknaden frå Turbuss Vest.  
 
Fylkesutvalet kan ikkje godkjenne ei langsiktig avtale om bruk av bussar som ikkje har best 
mogleg miljøteknologi.  
 



Fylkesutvalet går i dialog med oppdragsgjevar og prøver få til ei rute med el-buss eventuell anna 
miljøvenleg hybridløysing.» 

 
Kine Bratli Dale (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3: 
Ved fornying av materiell vert Turbuss Vest AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg teknologi.» 

 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Tomren trekte forslaget sitt. 
 
Røysting 
Innstillinga vart vedteken med 13 røyster mot 2 røyster (SV, MDG) for Oen sitt forslag. 
Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tildeler Turbuss Vest AS ruteløyve for servicebussruter i Fjell kommune, i samsvar 

med søknad av 18.01.2017. 
 

2. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
 

3. Ved fornying av materiell vert Turbuss Vest AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg teknologi. 
 

PS 142/17 Søknad frå Turbuss Vest AS om ruteløyve for strekninga Bergen 
sentrum - Nyborg 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tildeler Turbuss Vest AS ruteløyve for strekninga Bergen Busstasjon – Nyborg ved Ikea, på 
følgjande vilkår: 
 
1. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
2. Ruteløyvet gjeld ikkje for lokaltransport. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tildeler Turbuss Vest AS ruteløyve for strekninga Bergen Busstasjon - Nyborg ved Ikea, på 
følgjande vilkår: 
 
1. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
2. Ruteløyvet gjeld ikkje for lokaltransport. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag:  
 

«Alternativt forslag: 
 
Fylkesutvalet seier nei til søknaden frå Turbuss Vest.  
 
Fylkesutvalet kan ikkje godkjenne ei langsiktig avtale om bruk av bussar som ikkje har best 
mogleg miljøteknologi.  
 



Fylkesutvalet går i dialog med oppdragsgjevar og prøver få til ei rute med el-buss eventuell anna 
miljøvenleg hybridløysing.» 

 
Kine Bratli Dale (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3: 
Ved fornying av materiell vert Turbuss Vest AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg teknologi.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart vedteken med 13 røyster mot 2 røyster (SV, MDG) for Oen sitt forslag. 
Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet tildeler Turbuss Vest AS ruteløyve for strekninga Bergen Busstasjon - Nyborg ved Ikea, på 
følgjande vilkår: 
 
1. Ruteløyvet gjeld for 10 år. 
2. Ruteløyvet gjeld ikkje for lokaltransport. 
3. Ved fornying av materiell vert Turbuss Vest AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg teknologi. 

 

PS 143/17 Søknad frå Flesland Parkering AS om ruteløyve for strekninga 
Lønningsvegen - Bergen lufthamn 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tildeler Flesland Parkering AS ruteløyve for strekninga Lønningsvegen – Bergen lufthamn. 
Løyvet gjeld for 10 år. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tildeler Flesland Parkering AS ruteløyve for strekninga Lønningsvegen - Bergen lufthamn. 
Løyvet gjeld for 10 år. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag:  
 

«Alternativt forslag: 
 
Fylkesutvalet seier nei til søknaden frå Flesland Parkering AS.  
 
Fylkesutvalet kan ikkje godkjenne ei langsiktig avtale om bruk av bussar som ikkje har best 
mogleg miljøteknologi.  
 
Fylkesutvalet går i dialog med oppdragsgjevar og prøver få til ei rute med el-buss eventuell anna 
miljøvenleg hybridløysing.» 

 
Kine Bratli Dale (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
Ved fornying av materiell vert Flesland Parkering AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg 
teknologi.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart vedteken med 13 røyster mot 2 røyster (SV, MDG) for Oen sitt forslag. 
Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke. 



 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet tildeler Flesland Parkering AS ruteløyve for strekninga Lønningsvegen - Bergen lufthamn. 
Løyvet gjeld for 10 år. 
 
Ved fornying av materiell vert Flesland Parkering AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg teknologi. 
 

PS 144/17 Søknad frå Smartpark Drift AS om ruteløyve for strekninga 
Lønningsvegen - Bergen lufthamn 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tildeler Smartpark Drift AS ruteløyve for strekninga Lønningsvegen – Bergen lufthamn. 
Løyvet gjeld for 10 år. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tildeler Smartpark Drift AS ruteløyve for strekninga Lønningsvegen - Bergen lufthamn. 
Løyvet gjeld for 10 år. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag:  
 

«Alternativt forslag: 
 
Fylkesutvalet seier nei til søknaden frå Smartpark Drift AS.  
 
Fylkesutvalet kan ikkje godkjenne ei langsiktig avtale om bruk av bussar som ikkje har best 
mogleg miljøteknologi.  
 
Fylkesutvalet går i dialog med oppdragsgjevar og prøver få til ei rute med el-buss eventuell anna 
miljøvenleg hybridløysing.» 

 
Kine Bratli Dale (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
Ved fornying av materiell vert Smartpark Drift AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg 
teknologi.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart vedteken med 13 røyster mot 2 røyster (SV, MDG) for Oen sitt forslag. 
Dale sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet tildeler Smartpark Drift AS ruteløyve for strekninga Lønningsvegen - Bergen lufthamn. 
Løyvet gjeld for 10 år. 
 
Ved fornying av materiell vert Smartpark Drift AS oppmoda til å nytte meir miljøvenleg teknologi. 
 
  



PS 145/17 Høyring - søknad frå Norwegian Fjord Visjon om ruteløyve for 
strekninga Bergen - Voss - Flåm - Jostedalen 

Forslag til innstilling 
 
Hordaland fylkeskommune ber om at det vert sett som vilkår for det omsøkte ruteløyve at lokaltransport i 
Hordaland berre skal finne stad etter avtale med Hordaland fylkeskommune ved Skyss. Utover dette har 
Hordaland fylkeskommune ikkje merknader til søknaden frå Norwegian Fjord Visjon om ruteløyve for 
strekninga Bergen – Voss – Flåm – Jostedalen. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Hordaland fylkeskommune ber om at det vert sett som vilkår for det omsøkte ruteløyvet at lokaltransport i 
Hordaland berre skal finne stad etter avtale med Hordaland fylkeskommune ved Skyss. Utover dette har 
Hordaland fylkeskommune ikkje merknader til søknaden frå Norwegian Fjord Visjon om ruteløyve for 
strekninga Bergen - Voss - Flåm - Jostedalen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Hordaland fylkeskommune ber om at det vert sett som vilkår for det omsøkte ruteløyvet at lokaltransport i 
Hordaland berre skal finne stad etter avtale med Hordaland fylkeskommune ved Skyss. Utover dette har 
Hordaland fylkeskommune ikkje merknader til søknaden frå Norwegian Fjord Visjon om ruteløyve for 
strekninga Bergen - Voss - Flåm - Jostedalen. 
 

PS 146/17 Prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tar status for arbeidet med «prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten» til 

orientering. 
 

2. Noverande modell for billettkontrollar vert vidareført, med dei endringane som vert gjort som følge 
av «prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten». 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Billettkontroll er ei offentleg oppgåve til liks med det å drive bussar og bybane.  
 
Billettkontrollen bør driftast av Skyss, og billettkontrollørene bør vere offentleg tilsett.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tar status for arbeidet med «prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten» til 

orientering. 
 

2. Noverande modell for billettkontrollar vert vidareført, med dei endringane som vert gjort som følge 
av «prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten». 

 



Protokollmerknad frå SV 
Billettkontroll er ei offentleg oppgåve til liks med det å drive bussar og bybane.  

 
Billettkontrollen bør driftast av Skyss, og billettkontrollørene bør vere offentleg tilsett. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Billettkontroll er ei offentleg oppgåve til liks med det å drive bussar og bybane.  
 
Billettkontrollen bør driftast av Skyss, og billettkontrollørene bør vere offentleg tilsett.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget tar status for arbeidet med «prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten» til 

orientering. 
 

2. Noverande modell for billettkontrollar vert vidareført, med dei endringane som vert gjort som følge 
av «prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten». 

 
Protokollmerknad frå SV 
Billettkontroll er ei offentleg oppgåve til liks med det å drive bussar og bybane.  
 
Billettkontrollen bør driftast av Skyss, og billettkontrollørene bør vere offentleg tilsett. 
 

PS 147/17 Årsmeldingar for fylkesvegane i Hordaland og Bergensprogrammet 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek Årsmelding til Bergensprogrammet 2016 og Årsmelding for fylkesvegane i Hordaland 
utanom Bergen 2016 til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek Årsmelding til Bergensprogrammet 2016 og Årsmelding for fylkesvegane i Hordaland 
utanom Bergen 2016 til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Under organisering av Bergensprogrammet er kontaktutvalget opplistet. Her mangler Tom-
Christer Nilsen og hans vara Mona Røsvik Strømme.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek Årsmelding til Bergensprogrammet 2016 og Årsmelding for fylkesvegane i Hordaland 
utanom Bergen 2016 til orientering. 
 
  



Protokollmerknad frå H 
Under organisering av Bergensprogrammet er kontaktutvalget opplistet. Her mangler Tom-Christer Nilsen 
og hans vara Mona Røsvik Strømme. 
 

PS 148/17 Carte Blanche AS. Oppnemning av styreleiar og eitt styremedlem 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet gjer slikt framlegg om styreleiar for Carte Blanche:  

 
2. Fylkesutvalet gjer slikt framlegg om eitt styremedlem for Carte Blanche:  

 
3. Dersom framlegget i pkt. 1 gjeld person som allereie sit i styret, gjer fylkesutvalet framlegg om eitt 

nytt styremedlem, slik:  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Roald Kvamme (A) gjorde framlegg (a) om Laila Dåvøy som styreleiar i Carte Blanche. 
 
Roald Kvamme (A) gjorde framlegg (b) om Anne-Grete Strøm-Erichsen som styremedlem. 
 
Mona Røsvik Strømme (H) gjorde framlegg om Geir Kjell Andersland som styremedlem. 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Kvamme sitt forslag (a) vart samrøystes vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Strømme sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Kvamme sitt forslag (b) vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet gjer slikt framlegg om styreleiar for Carte Blanche: Laila Dåvøy 

 
2. Fylkesutvalet gjer slikt framlegg om eitt styremedlem for Carte Blanche: Geir Kjell Andersland 

 
3. Dersom framlegget i pkt. 1 gjeld person som allereie sit i styret, gjer fylkesutvalet framlegg om eitt 

nytt styremedlem, slik: Anne-Grete Strøm-Erichsen 
 

PS 149/17 Museum Vest og Bergens Sjøfartsmuseum. Intensjonsavtale om 
konsolidering 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tek intensjonsavtalen om konsolidering mellom Museum Vest og Bergens 

Sjøfartsmuseum til vitande.  
 

2. Fylkestinget er positiv til tingingane mellom Museum Vest og Bergens Sjøfartsmuseum, og meiner 
at samanslåinga vil gje eit sterkare museumsfagleg fokus på Vestlandet si historie knytt til kyst og 
hav, og er eit viktig bidrag i den nasjonale satsinga på den marine næringsklynga. 
 

3. Fylkestinget vil ta avtalen mellom institusjonane opp til handsaming når denne ligg føre hausten 
2017. 
 

4. Ei konsolidering mellom Museum Vest og Bergens Sjøfartsmuseum inneber ei forventing om auke i 
årleg tilskot til den konsoliderte eininga på 2 mill. kr. frå fylkeskommunen. Fylkestinget viser til at ei 
avklåring om driftstilskot vert å kome attende til i budsjetthandsaming og vedtak om budsjett 2018 i 
Fylkestinget i desember.  

 
  



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
«Intensjonsavtale for konsolidering mellom Stiftelsen Museum Vest (MV) og Stiftelsen Bergens 
Sjøfartsmuseum (BSJ)» vart delt ut i møtet (ettersendt vedlegg). 
 
Kjell Håland (A) sette på vegner av A, KrF og Sp fram slikt forslag: 
 

«Alternativ til punkt 4: 
Fylkestinget viser til at ei avklaring om auka driftstilskot vert å koma attende til i 
budsjetthandsaming og vedtak om budsjett 2018 i fylkestinget i desember.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1, 2 og 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Håland sitt forslag punkt 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster for 
fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek intensjonsavtalen om konsolidering mellom Museum Vest og Bergens 

Sjøfartsmuseum til vitande.  
 

2. Fylkestinget er positiv til tingingane mellom Museum Vest og Bergens Sjøfartsmuseum, og meiner 
at samanslåinga vil gje eit sterkare museumsfagleg fokus på Vestlandet si historie knytt til kyst og 
hav, og er eit viktig bidrag i den nasjonale satsinga på den marine næringsklynga. 
 

3. Fylkestinget vil ta avtalen mellom institusjonane opp til handsaming når denne ligg føre hausten 
2017. 
 

4. Fylkestinget viser til at ei avklaring om auka driftstilskot vert å koma attende til i 
budsjetthandsaming og vedtak om budsjett 2018 i fylkestinget i desember.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Aud Karin Oen (SV) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem Museum Vest. Oen gjekk 
frå under vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Aud Karin Oen 
var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd e.  
  
Aud Karin Oen gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget tek intensjonsavtalen om konsolidering mellom Museum Vest og Bergens 

Sjøfartsmuseum til vitande.  
 

2. Fylkestinget er positiv til tingingane mellom Museum Vest og Bergens Sjøfartsmuseum, og meiner 
at samanslåinga vil gje eit sterkare museumsfagleg fokus på Vestlandet si historie knytt til kyst og 
hav, og er eit viktig bidrag i den nasjonale satsinga på den marine næringsklynga. 
 

3. Fylkestinget vil ta avtalen mellom institusjonane opp til handsaming når denne ligg føre hausten 
2017. 
 

4. Fylkestinget viser til at ei avklaring om auka driftstilskot vert å koma attende til i 
budsjetthandsaming og vedtak om budsjett 2018 i fylkestinget i desember.  

 
  



PS 150/17 Ny budsjettmodell og bærekraftig finansiering av dei vidaregåande 
skulane 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek at modell 5 (modell hovudsakleg basert på ein kombinasjon av elevtal og 

klassar, pluss særskilde tilskot) vert hovudmodell for budsjettildeling til dei vidaregåande skulane. 
Skulebruksplanen gjev den overordna retninga for utvikling av tilbodsstrukturen for det 
vidaregåande skuletilbodet i Hordaland fram mot 2030, og som hovudregel vert det sett krav til at 
det ikkje blir starta opp tilbod med lågare oppfyllingsgrad enn 85% i høve til full klasse.   
 

2. Rektorane kan omdisponere midlar innanfor budsjettramma til skulen. 
 

3. Modellen vert evaluert og justert i løpet av 2018. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

1. «Utvalg for opplæring og helse ønsker å få saken opp til behandling på nytt i 
førstkommende møte i juni 2017. 
 

2. Administrasjonen bes komme tilbake til utvalget med et notat der man sammenlikner 
modell 3, 5 og 7 på hvordan man kan tenke seg de ulike modellene vil slå ut på et 
representativt utvalg av de videregående skolene i Hordaland. 
 

3. Utvalget ber om å få et innblikk i hvilke hensyn som skolene selv mener er viktige å få 
med i en ny budsjettmodell.» 

 
Røysting 
Emil Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Utvalg for opplæring og helse ønsker å få saken opp til behandling på nytt i førstkommende møte 

i juni 2017. 
 

2. Administrasjonen bes komme tilbake til utvalget med et notat der man sammenlikner modell 3, 5 
og 7 på hvordan man kan tenke seg de ulike modellene vil slå ut på et representativt utvalg av de 
videregående skolene i Hordaland. 
 

3. Utvalget ber om å få et innblikk i hvilke hensyn som skolene selv mener er viktige å få med i en 
ny budsjettmodell. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Pål Kårbø (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett. 
 
Saka bør behandlast i utval for opplæring og helse 7. juni før den vert behandla i fylkesutvalet 
sitt ekstra møte 13. juni og fylkestinget 13.-14. juni.» 

 
Røysting 
Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Vedtak 
Saka vert utsett. 
 
Saka bør behandlast i utval for opplæring og helse 7. juni før den vert behandla i fylkesutvalet sitt ekstra 
møte 13. juni og fylkestinget 13.-14. juni. 
 



Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkesutvalet vil gje si innstilling i møte 13. juni 2017. 
 

PS 151/17 Framlegg til nye vedtekter for NDLA 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget gjer vedtak om nye vedtekter for NDLA i samsvar med tilrådinga frå styret. 

 
2. Dei nye vedtektene har denne ordlyden: 

 
VEDTEKTER for det fylkeskommunale samarbeidet Nasjonal digital læringsarena – NDLA 

 
§ 1 Navn 
 
Samarbeidets navn er Nasjonal digital læringsarena, NDLA. 
 
§ 2 Formål 
 
Formålet er: 

 å utvikle fritt tilgjengelige digitale læringsressurser etter opplæringslovens § 3-1, gratis for alle 
brukere. 

 å videreutvikle innhold og teknologi gjennom aktiv samhandling og deling. 
 
§ 3 Rettslig status 
 
NDLA er et interkommunalt samarbeid, organisert etter kommuneloven § 27. Fylkeskommuner kan delta i 
samarbeidet. 
 
De fylkeskommuner som til enhver tid har meldt seg inn ved å innbetale det årlige driftsbidraget, jf §6 og 
7, er deltakere i samarbeidet. 
 
Samarbeidet skal ikke være et eget rettssubjekt og skal ikke registres i Foretaksregisteret. 
 
Hordaland fylkeskommune er kontorkommune for hovedkontor. Denne funksjonen kan og innehas av 
andre fylkeskommuner etter vedtak i representantskapet. 
 
Ulike tjenester kan legges til andre fylkeskommuner etter hvor den beste kompetanse for gjeldende 
tjeneste er.  
 
§ 4 Endring av vedtektene. 
 
Endring av vedtektene krever tilslutning fra alle deltakernes fylkesting etter forslag fra representantskapet. 
 
§ 5 Oppløsning, utmelding og oppsigelse. 
 
Opphør av samarbeidet kan bare skje gjennom vedtak i deltakerens fylkesting. Hver fylkeskommune som 
er deltaker kan med et års skriftlig melding si fra seg deltakelsen i samarbeidet og kreve seg utløst fra 
dette. Det skal ikke betales noen utløsningssum. 
 
§ 6 Økonomisk ansvar  
 
Deltakernes ansvar er delt.  Ansvaret fordeles mellom deltakerne på bakgrunn av elevtallet i den enkelte 
fylkeskommune pr. 1. oktober året før det aktuelle ansvaret oppstår. 
 
§ 7 Tilskudd til driften av NDLA 
 
Deltakerne betaler årlig inn midler til drift av samarbeidet basert på en enhetspris pr elev multiplisert med 
elevtallet, jf §6.  
 



Tilskuddet skal årlig justeres i tråd med den budsjettramme representantskapet er enig om. 
 
§ 8 Representantskapet (styret etter kommunelovens § 27 andre ledd) 
 
Representantskapet er det øverste organ i samarbeidet. 
 
Representantskapet består av en representant fra hver deltakende fylkeskommune, valgt av 
fylkestingene. 
 
Representantskapet møtes en gang i året til ordinært møte.  
 
I det ordinære møtet behandles: 

1. godkjennelse av årsregnskapet og årsberetningen. 
2. valg av styre. Medlemmer av styre kan velges for ett eller to år. Leder av styret velges ved 

særskilt valg. 
3. valg av valgkomite på tre personer. Medlemmer av valgkomiteen kan velges for ett eller to 

år. Styret fremmer forslag til medlemmer i valgkomiteen. 
4. fastsetting av eventuell godtgjørelse til medlemmene i styret og valgkomiteen 
5. fastleggelse av NDLAs budsjettramme i tråd med avtalene mellom deltakerne og NDLA. 
6. andre saker som er lagt frem av styret eller deltakerne. Saker som skal opp på ordinært 

representantskapsmøte må meldes styret innen en måned før møtet avholdes, dersom 
ikke representantskapsmøtet selv aksepterer å behandle saken. 

 
Ekstraordinært representantskapsmøte avholdes dersom styret beslutter det eller minst en av deltakerne 
krever det.  
 
Representantskapet kan ikke ta avgjørelser som etter kommuneloven ligger til de deltakende 
fylkeskommunene selv. 
 
§ 9 Styret 
 
Styret kan ha 3-7 medlemmer. Det kan også velges varamedlemmer. Styrets leder velges ved separat 
valg i representantskapet. Representantskapet vedtar instruks for styret. 
 
Styret skal se til at driften av NDLA er i samsvar med formålet for samarbeidet, vedtektene, årsbudsjettet 
for selskapet og andre vedtak og retningslinjer fastsatt av representantskapet eller styret selv. 
 
Styret fastsetter budsjett for NDLA på bakgrunn av innspill fra representantskapet og deltakerne. Budsjett 
og regnskap skal inngå i deltakerne sitt totalbudsjett og regnskap. 
 
Styret kan ikke ta avgjørelser som etter kommuneloven ligger til de deltakende fylkeskommunene selv. 
 
Styrets leder ser til at det blir ført protokoll fra møtene i styret. Protokollen skal være tilgjengelig for 
representantskapet. 
 
§ 10 Valgkomiteen 
 
Valgkomiteen består av en leder og to medlemmer, til sammen tre personer. Komiteen konstituerer seg 
selv. 
 
Dei tre opplæringsregionene; Opplæringsregion Nord, Opplæringsregion Sør-Vest og 
Østlandssamarbeidet, skal alle være representert i valgkomiteen.  
 
Representantskapet kan fastsette mandat for valgkomiteens virksomhet. 
 
Valgkomiteens leder ser til at det blir ført protokoll fra møtene i komiteen. Protokollen skal være 
tilgjengelig for representantskapet. 
 
§ 11 Daglig leder 
 
Samarbeidet skal ha en daglig leder som er ansatt av styret. Daglig leder har møte- og talerett i styrets 
møter. 
 



Daglig leder har ansvar for den daglige ledelsen av selskapet og skal følge de retningslinjer og pålegg 
som styret har gitt. Styret utarbeider instruks for daglig leder. 
 
Daglig leder er ansvarlig redaktør. Innenfor rammen av formålet til NDLA skal daglig leder styre den 
redaksjonelle virksomheten og ta avgjørelser i redaksjonelle forhold. Deltakerne kan ikke, hver for seg 
eller samlet, instruere eller overprøve redaktøren i redaksjonelle spørsmål. 
 
Den daglige ledelsen omfatter ikke saker som etter selskapet sin virksomhet og praksis er av uvanlig art 
eller av stor interesse. Styret kan gi nærmere regler om hvilke saker som skal styrebehandles. Saker som 
skal styrebehandles kan den daglige lederen kun avgjøre når styret i hver enkelt sak har gitt daglig leder 
myndighet til det, eller når en ikke kan vente på styrets avgjørelse uten vesentlig ulempe for selskapets 
virksomhet. Styret skal i så fall underrettes om saken snarest mulig. 
 
§ 12 Personvern og bruk av forvaltningsloven/offentleglova 
 
Styret skal se til at samarbeidet følger rutiner og saksbehandlingsregler som er vanlige for å ivareta 
personvern for privatpersoner. Reglene i forvaltningsloven/ offentleglova skal gjelde for samarbeidet på 
samme måte som for andre organ opprettet etter kommuneloven. 
 
§ 13 Låneopptak og garantistilling 
 
Representantskapet / styret kan ikke ta opp lån eller stille garanti for forpliktelsene til samarbeidet eller 
andre. 
 
§ 14 Iverksetting 
 
Disse endrede vedtektene for NDLA trer i kraft fra etter nødvending behandling og tilslutning hos hver 
enkelt eier. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Svein Heggheim, fylkesdirektør opplæring, kom med fylgjande opplysning:  
Han er styremedlem i Nasjonal digital læringsarena-NDLA. Han har drøfta saka med leiinga i HFK, og fått 
tilbakemelding på at han ikkje er å rekne som inhabil. Ei identisk sak er lagt fram til handsaming i 18 
fylkeskommunar. Om utvalet ønska det, kunne han tre frå i denne saka. Utval for Opplæring og helse 
ønska at han blei sitjande. 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget gjer vedtak om nye vedtekter for NDLA i samsvar med tilrådinga frå styret. 

 
2. Dei nye vedtektene har denne ordlyden: 

 
VEDTEKTER for det fylkeskommunale samarbeidet Nasjonal digital læringsarena – NDLA 
 
§ 1 Navn 
 
Samarbeidets navn er Nasjonal digital læringsarena, NDLA. 
 
§ 2 Formål 
 
Formålet er: 

 å utvikle fritt tilgjengelige digitale læringsressurser etter opplæringslovens § 3-1, gratis for alle 
brukere. 

 å videreutvikle innhold og teknologi gjennom aktiv samhandling og deling. 
 
§ 3 Rettslig status 
 
NDLA er et interkommunalt samarbeid, organisert etter kommuneloven § 27. Fylkeskommuner kan delta i 
samarbeidet. 



 
De fylkeskommuner som til enhver tid har meldt seg inn ved å innbetale det årlige driftsbidraget, jf §6 og 
7, er deltakere i samarbeidet. 
 
Samarbeidet skal ikke være et eget rettssubjekt og skal ikke registres i Foretaksregisteret. 
 
Hordaland fylkeskommune er kontorkommune for hovedkontor. Denne funksjonen kan og innehas av 
andre fylkeskommuner etter vedtak i representantskapet. 
 
Ulike tjenester kan legges til andre fylkeskommuner etter hvor den beste kompetanse for gjeldende 
tjeneste er.  
 
§ 4 Endring av vedtektene. 
 
Endring av vedtektene krever tilslutning fra alle deltakernes fylkesting etter forslag fra representantskapet. 
 
§ 5 Oppløsning, utmelding og oppsigelse. 
 
Opphør av samarbeidet kan bare skje gjennom vedtak i deltakerens fylkesting. Hver fylkeskommune som 
er deltaker kan med et års skriftlig melding si fra seg deltakelsen i samarbeidet og kreve seg utløst fra 
dette. Det skal ikke betales noen utløsningssum. 
 
§ 6 Økonomisk ansvar  
 
Deltakernes ansvar er delt.  Ansvaret fordeles mellom deltakerne på bakgrunn av elevtallet i den enkelte 
fylkeskommune pr. 1. oktober året før det aktuelle ansvaret oppstår. 
 
§ 7 Tilskudd til driften av NDLA 
 
Deltakerne betaler årlig inn midler til drift av samarbeidet basert på en enhetspris pr elev multiplisert med 
elevtallet, jf §6.  
 
Tilskuddet skal årlig justeres i tråd med den budsjettramme representantskapet er enig om. 
 
§ 8 Representantskapet (styret etter kommunelovens § 27 andre ledd) 
 
Representantskapet er det øverste organ i samarbeidet. 
 
Representantskapet består av en representant fra hver deltakende fylkeskommune, valgt av 
fylkestingene. 
 
Representantskapet møtes en gang i året til ordinært møte.  
 
I det ordinære møtet behandles: 

1. godkjennelse av årsregnskapet og årsberetningen. 
2. valg av styre. Medlemmer av styre kan velges for ett eller to år. Leder av styret velges ved 

særskilt valg. 
3. valg av valgkomite på tre personer. Medlemmer av valgkomiteen kan velges for ett eller to 

år. Styret fremmer forslag til medlemmer i valgkomiteen. 
4. fastsetting av eventuell godtgjørelse til medlemmene i styret og valgkomiteen 
5. fastleggelse av NDLAs budsjettramme i tråd med avtalene mellom deltakerne og NDLA. 
6. andre saker som er lagt frem av styret eller deltakerne. Saker som skal opp på ordinært 

representantskapsmøte må meldes styret innen en måned før møtet avholdes, dersom 
ikke representantskapsmøtet selv aksepterer å behandle saken. 

 
Ekstraordinært representantskapsmøte avholdes dersom styret beslutter det eller minst en av deltakerne 
krever det.  
 
Representantskapet kan ikke ta avgjørelser som etter kommuneloven ligger til de deltakende 
fylkeskommunene selv. 
 
  



§ 9 Styret 
 
Styret kan ha 3-7 medlemmer. Det kan også velges varamedlemmer. Styrets leder velges ved separat 
valg i representantskapet. Representantskapet vedtar instruks for styret. 
 
Styret skal se til at driften av NDLA er i samsvar med formålet for samarbeidet, vedtektene, årsbudsjettet 
for selskapet og andre vedtak og retningslinjer fastsatt av representantskapet eller styret selv. 
 
Styret fastsetter budsjett for NDLA på bakgrunn av innspill fra representantskapet og deltakerne. Budsjett 
og regnskap skal inngå i deltakerne sitt totalbudsjett og regnskap. 
 
Styret kan ikke ta avgjørelser som etter kommuneloven ligger til de deltakende fylkeskommunene selv. 
 
Styrets leder ser til at det blir ført protokoll fra møtene i styret. Protokollen skal være tilgjengelig for 
representantskapet. 
 
§ 10 Valgkomiteen 
 
Valgkomiteen består av en leder og to medlemmer, til sammen tre personer. Komiteen konstituerer seg 
selv. 
 
Dei tre opplæringsregionene; Opplæringsregion Nord, Opplæringsregion Sør-Vest og 
Østlandssamarbeidet, skal alle være representert i valgkomiteen.  
 
Representantskapet kan fastsette mandat for valgkomiteens virksomhet. 
 
Valgkomiteens leder ser til at det blir ført protokoll fra møtene i komiteen. Protokollen skal være 
tilgjengelig for representantskapet. 
 
§ 11 Daglig leder 
 
Samarbeidet skal ha en daglig leder som er ansatt av styret. Daglig leder har møte- og talerett i styrets 
møter. 
 
Daglig leder har ansvar for den daglige ledelsen av selskapet og skal følge de retningslinjer og pålegg 
som styret har gitt. Styret utarbeider instruks for daglig leder. 
 
Daglig leder er ansvarlig redaktør. Innenfor rammen av formålet til NDLA skal daglig leder styre den 
redaksjonelle virksomheten og ta avgjørelser i redaksjonelle forhold. Deltakerne kan ikke, hver for seg 
eller samlet, instruere eller overprøve redaktøren i redaksjonelle spørsmål. 
 
Den daglige ledelsen omfatter ikke saker som etter selskapet sin virksomhet og praksis er av uvanlig art 
eller av stor interesse. Styret kan gi nærmere regler om hvilke saker som skal styrebehandles. Saker som 
skal styrebehandles kan den daglige lederen kun avgjøre når styret i hver enkelt sak har gitt daglig leder 
myndighet til det, eller når en ikke kan vente på styrets avgjørelse uten vesentlig ulempe for selskapets 
virksomhet. Styret skal i så fall underrettes om saken snarest mulig. 
 
§ 12 Personvern og bruk av forvaltningsloven/offentleglova 
 
Styret skal se til at samarbeidet følger rutiner og saksbehandlingsregler som er vanlige for å ivareta 
personvern for privatpersoner. Reglene i forvaltningsloven/ offentleglova skal gjelde for samarbeidet på 
samme måte som for andre organ opprettet etter kommuneloven. 
 
§ 13 Låneopptak og garantistilling 
 
Representantskapet / styret kan ikke ta opp lån eller stille garanti for forpliktelsene til samarbeidet eller 
andre. 
 
  



§ 14 Iverksetting 
 
Disse endrede vedtektene for NDLA trer i kraft fra etter nødvending behandling og tilslutning hos hver 
enkelt eier. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Mona Røsvik Strømme (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett.» 
 
Strømme trekte forslaget sitt. 
 
Anne Beth Njærheim (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
Det bør gjerast ei vurdering av om det kan vere behov for ei revidering av vedtektene etter at 
kontrollutvalet har handsama ferdig sak om NDLA.» 

 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Fylkesutvalet ønskjer sak om korleis ein kan få den største brukaren, Oslo, til å verta ein del av 
det interkommunale samarbeidet.» 

 
Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan realitetsbehandling.  
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget gjer vedtak om nye vedtekter for NDLA i samsvar med tilrådinga frå styret. 

 
2. Det bør gjerast ei vurdering av om det kan vere behov for ei revidering av vedtektene etter at 

kontrollutvalet har handsama ferdig sak om NDLA.  
 

3. Dei nye vedtektene har denne ordlyden: 
 
VEDTEKTER for det fylkeskommunale samarbeidet Nasjonal digital læringsarena – NDLA 
 
§ 1 Navn 
 
Samarbeidets navn er Nasjonal digital læringsarena, NDLA. 
 
§ 2 Formål 
 
Formålet er: 

 å utvikle fritt tilgjengelige digitale læringsressurser etter opplæringslovens § 3-1, gratis for alle 
brukere. 

 å videreutvikle innhold og teknologi gjennom aktiv samhandling og deling. 
 
§ 3 Rettslig status 
 
NDLA er et interkommunalt samarbeid, organisert etter kommuneloven § 27. Fylkeskommuner kan delta i 
samarbeidet. 
 
De fylkeskommuner som til enhver tid har meldt seg inn ved å innbetale det årlige driftsbidraget, jf §6 og 
7, er deltakere i samarbeidet. 
 
Samarbeidet skal ikke være et eget rettssubjekt og skal ikke registres i Foretaksregisteret. 
 
Hordaland fylkeskommune er kontorkommune for hovedkontor. Denne funksjonen kan og innehas av 
andre fylkeskommuner etter vedtak i representantskapet. 



 
Ulike tjenester kan legges til andre fylkeskommuner etter hvor den beste kompetanse for gjeldende 
tjeneste er.  
 
§ 4 Endring av vedtektene. 
 
Endring av vedtektene krever tilslutning fra alle deltakernes fylkesting etter forslag fra representantskapet. 
 
§ 5 Oppløsning, utmelding og oppsigelse. 
 
Opphør av samarbeidet kan bare skje gjennom vedtak i deltakerens fylkesting. Hver fylkeskommune som 
er deltaker kan med et års skriftlig melding si fra seg deltakelsen i samarbeidet og kreve seg utløst fra 
dette. Det skal ikke betales noen utløsningssum. 
 
§ 6 Økonomisk ansvar  
 
Deltakernes ansvar er delt.  Ansvaret fordeles mellom deltakerne på bakgrunn av elevtallet i den enkelte 
fylkeskommune pr. 1. oktober året før det aktuelle ansvaret oppstår. 
 
§ 7 Tilskudd til driften av NDLA 
 
Deltakerne betaler årlig inn midler til drift av samarbeidet basert på en enhetspris pr elev multiplisert med 
elevtallet, jf §6.  
 
Tilskuddet skal årlig justeres i tråd med den budsjettramme representantskapet er enig om. 
 
§ 8 Representantskapet (styret etter kommunelovens § 27 andre ledd) 
 
Representantskapet er det øverste organ i samarbeidet. 
 
Representantskapet består av en representant fra hver deltakende fylkeskommune, valgt av 
fylkestingene. 
 
Representantskapet møtes en gang i året til ordinært møte.  
 
I det ordinære møtet behandles: 

1. godkjennelse av årsregnskapet og årsberetningen. 
2. valg av styre. Medlemmer av styre kan velges for ett eller to år. Leder av styret velges ved 

særskilt valg. 
3. valg av valgkomite på tre personer. Medlemmer av valgkomiteen kan velges for ett eller to år. 

Styret fremmer forslag til medlemmer i valgkomiteen. 
4. fastsetting av eventuell godtgjørelse til medlemmene i styret og valgkomiteen. 
5. fastleggelse av NDLAs budsjettramme i tråd med avtalene mellom deltakerne og NDLA. 
6. andre saker som er lagt frem av styret eller deltakerne. Saker som skal opp på ordinært 

representantskapsmøte må meldes styret innen en måned før møtet avholdes, dersom ikke 
representantskapsmøtet selv aksepterer å behandle saken. 

 
Ekstraordinært representantskapsmøte avholdes dersom styret beslutter det eller minst en av deltakerne 
krever det.  
 
Representantskapet kan ikke ta avgjørelser som etter kommuneloven ligger til de deltakende 
fylkeskommunene selv. 
 
§ 9 Styret 
 
Styret kan ha 3-7 medlemmer. Det kan også velges varamedlemmer. Styrets leder velges ved separat 
valg i representantskapet. Representantskapet vedtar instruks for styret. 
 
Styret skal se til at driften av NDLA er i samsvar med formålet for samarbeidet, vedtektene, årsbudsjettet 
for selskapet og andre vedtak og retningslinjer fastsatt av representantskapet eller styret selv. 
 
Styret fastsetter budsjett for NDLA på bakgrunn av innspill fra representantskapet og deltakerne. Budsjett 
og regnskap skal inngå i deltakerne sitt totalbudsjett og regnskap. 



 
Styret kan ikke ta avgjørelser som etter kommuneloven ligger til de deltakende fylkeskommunene selv. 
 
Styrets leder ser til at det blir ført protokoll fra møtene i styret. Protokollen skal være tilgjengelig for 
representantskapet. 
 
§ 10 Valgkomiteen 
 
Valgkomiteen består av en leder og to medlemmer, til sammen tre personer. Komiteen konstituerer seg 
selv. 
 
Dei tre opplæringsregionene; Opplæringsregion Nord, Opplæringsregion Sør-Vest og 
Østlandssamarbeidet, skal alle være representert i valgkomiteen.  
 
Representantskapet kan fastsette mandat for valgkomiteens virksomhet. 
 
Valgkomiteens leder ser til at det blir ført protokoll fra møtene i komiteen. Protokollen skal være 
tilgjengelig for representantskapet. 
 
§ 11 Daglig leder 
 
Samarbeidet skal ha en daglig leder som er ansatt av styret. Daglig leder har møte- og talerett i styrets 
møter. 
 
Daglig leder har ansvar for den daglige ledelsen av selskapet og skal følge de retningslinjer og pålegg 
som styret har gitt. Styret utarbeider instruks for daglig leder. 
 
Daglig leder er ansvarlig redaktør. Innenfor rammen av formålet til NDLA skal daglig leder styre den 
redaksjonelle virksomheten og ta avgjørelser i redaksjonelle forhold. Deltakerne kan ikke, hver for seg 
eller samlet, instruere eller overprøve redaktøren i redaksjonelle spørsmål. 
 
Den daglige ledelsen omfatter ikke saker som etter selskapet sin virksomhet og praksis er av uvanlig art 
eller av stor interesse. Styret kan gi nærmere regler om hvilke saker som skal styrebehandles. Saker som 
skal styrebehandles kan den daglige lederen kun avgjøre når styret i hver enkelt sak har gitt daglig leder 
myndighet til det, eller når en ikke kan vente på styrets avgjørelse uten vesentlig ulempe for selskapets 
virksomhet. Styret skal i så fall underrettes om saken snarest mulig. 
 
§ 12 Personvern og bruk av forvaltningsloven/offentleglova 
 
Styret skal se til at samarbeidet følger rutiner og saksbehandlingsregler som er vanlige for å ivareta 
personvern for privatpersoner. Reglene i forvaltningsloven/ offentleglova skal gjelde for samarbeidet på 
samme måte som for andre organ opprettet etter kommuneloven. 
 
§ 13 Låneopptak og garantistilling 
 
Representantskapet / styret kan ikke ta opp lån eller stille garanti for forpliktelsene til samarbeidet eller 
andre. 
 
§14 Iverksetting 
 
Disse endrede vedtektene for NDLA trer i kraft fra etter nødvending behandling og tilslutning hos hver 
enkelt eier. 
 
  



PS 152/17 Lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande 
opplæring i Hordaland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring i 
Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Nordahl Grieg videregående skole. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 02.05.2017  
 
Tom Knudsen/Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO: 
 
Saken bes vurdert i sammenheng med arbeidsgruppen «helse og oppvekstfag» sitt arbeid. 
 
Røysting: 
 
Knudsen/Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda sluttar seg til innstillinga med følgjande tillegg: 
 
Saken bes vurdert i sammenheng med arbeidsgruppen «helse og oppvekstfag» sitt arbeid. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring i 
Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Nordahl Grieg vidaregående skole. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtar lokal forskrift om fleksibilitet i fag- og timefordeling i vidaregåande opplæring i 
Hordaland fylkeskommune, 3-årig opplæringsløp til generell studiekompetanse innan 
utdanningsprogrammet helse- og oppvekstfag ved Nordahl Grieg videregående skole. 
 

PS 153/17 Høyring – forslag om overgang frå Vg1 studiespesialiserande til 
yrkesfaglege programområde på Vg 2. 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet meiner at eit kryssløp frå Vg1 studiespesialiserande utdanningsprogram til Vg2 

yrkesfaglege utdanningsprogram vil vere ei god ordning for elevane. Det vil gjere at mange av dei 
elevane som ønskjer å ta yrkesfag no får eit høve til dette utan at dei må starte på nytt på Vg1. 
Dette er elevar som har bestemt seg for eit yrkesfag og for læretid i bedrift. Dersom tilbodet blir 
dimensjonert ut frå kor vi har for lite elevar i forhold til læreplassar, vil eit slikt høve gjere at fleire 
kjem ut i lære. 
 

2. Fylkesutvalet meiner at framlegget til fag- og timefordeling er akseptabelt. 
 

3. Fylkesutvalet støttar at det nye faget får namnet yrkesfagleg opphenting.  



 
4. Fylkesutvalet legg til grunn at det vert fastsett nasjonale rammer med forskriftstatus der elevar som 

har fullført Vg1 studiespesialisering, kan søkje direkte til alle dei yrkesfaglege programområda  på 
Vg2. 

 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 02.05.2017  
 
Atle Rasmussen sette fram følgjande forslag på vegne av LO: 
 
Mulighet for kryssløp må styres i forhold til hvor det er mulighet for læreplass. 
 
Røysting: 
Rasmussen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Yrkesopplæringsnemnda sluttar seg til innstillinga med følgjande tillegg: 
 
Mulighet for kryssløp må styres i forhold til hvor det er mulighet for læreplass. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg til punkt 1: 
Det bør likevel tas i betraktning at en slik ordning kan gå ut over breddekompetansen til den 
enkelte elev, målt opp mot elever i ordinære yrkesfaglige løp.» 

 
«Tillegg til punkt 3: 
Det kan imidlertid stilles spørsmål ved hvorvidt dette faget er tilstrekkelig til å gi den enkelte elev 
et like godt grunnlag for videre opplæring som andre elever fra ordinære yrkesfaglige løp.» 

 
Øyvind Strømmen (MDG) sette fram slikt forslag:  
 

«Tillegg til punkt 4: 
Fylkesutvalet vil likevel påpeika at det innan nokre programområde kan medføre faglege  

 
Røysting 
Gadolin sitt forslag tillegg til punkt 1, vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (2H, Frp). 
Gadolin sitt forslag til tillegg til punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 5 røyster (H, 1Frp, 
MDG). 
Strømmen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet meiner at eit kryssløp frå Vg1 studiespesialiserande utdanningsprogram til Vg2 

yrkesfaglege utdanningsprogram vil vere ei god ordning for elevane. Det vil gjere at mange av dei 
elevane som ønskjer å ta yrkesfag, no får eit høve til dette utan at dei må starte på nytt på Vg1. 
Dette er elevar som har bestemt seg for eit yrkesfag og for læretid i bedrift. Dersom tilbodet blir 
dimensjonert ut frå kor vi har for lite elevar i forhold til læreplassar, vil eit slikt høve gjere at fleire 
kjem ut i lære. Det bør likevel takast i betraktning at ei slik ordning kan gå ut over 
breiddekompetansen til den enkelte elev, målt opp mot elever i ordinære yrkesfaglege løp. 
 

2. Fylkesutvalet meiner at framlegget til fag- og timefordeling er akseptabelt. 
 

3. Fylkesutvalet støttar at det nye faget får namnet yrkesfagleg opphenting. Det kan likevel stillast 
spørsmål ved kor vidt dette faget er tilstrekkeleg til å gje den enkelte elev eit like godt grunnlag for 
vidare opplæring som andre elevar frå ordinære yrkesfaglege løp. 
 

4. Fylkesutvalet legg til grunn at det vert fastsett nasjonale rammer med forskriftstatus der elevar som 
har fullført Vg1 studiespesialisering, kan søkje direkte til alle dei yrkesfaglege programområda  på 
Vg2. Fylkesutvalet vil likevel påpeika at det innan nokre programområde kan medføre faglege 
utfordringar å halde fram opplæring på VG2 utan fyrst å ha gjennomført VG1.  



 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet meiner at eit kryssløp frå Vg1 studiespesialiserande utdanningsprogram til Vg2 

yrkesfaglege utdanningsprogram vil vere ei god ordning for elevane. Det vil gjere at mange av dei 
elevane som ønskjer å ta yrkesfag, no får eit høve til dette utan at dei må starte på nytt på Vg1. 
Dette er elevar som har bestemt seg for eit yrkesfag og for læretid i bedrift. Dersom tilbodet blir 
dimensjonert ut frå kor vi har for lite elevar i forhold til læreplassar, vil eit slikt høve gjere at fleire 
kjem ut i lære. Det bør likevel takast i betraktning at ei slik ordning kan gå ut over 
breiddekompetansen til den enkelte elev, målt opp mot elever i ordinære yrkesfaglege løp. 
 

2. Fylkesutvalet meiner at framlegget til fag- og timefordeling er akseptabelt. 
 

3. Fylkesutvalet støttar at det nye faget får namnet yrkesfagleg opphenting. Det kan likevel stillast 
spørsmål ved kor vidt dette faget er tilstrekkeleg til å gje den enkelte elev eit like godt grunnlag for 
vidare opplæring som andre elevar frå ordinære yrkesfaglege løp. 
 

4. Fylkesutvalet legg til grunn at det vert fastsett nasjonale rammer med forskriftstatus der elevar som 
har fullført Vg1 studiespesialisering, kan søkje direkte til alle dei yrkesfaglege programområda  på 
Vg2. Fylkesutvalet vil likevel påpeika at det innan nokre programområde kan medføre faglege 
utfordringar å halde fram opplæring på VG2 utan fyrst å ha gjennomført VG1.  

 

PS 154/17 Evaluering prøveprosjekt med mobbeombod 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen si tilråding om å vidareføre ordninga med 

mobbeombod. 
 

2. Den midlertidige stillinga som mobbeombod skal gjerast fast og plasserast i Opplæringsavdelinga 
som i dag.  
 

3. Mobbeombodet skal leggje fram ein årleg rapport for Fylkestinget. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Tore Andre Ljosland (KRF) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 2 etter orda «fast og» 
Utvalget ber om en sak hvor mobbeombudet og elev- og lærlingeombudets plassering i 
organisasjonen vurderes.» 

 
Elizabeth Toft Erichsen (V) sette på vegne av V, H, Frp, R og MDG fram slik protokollmerknad: 
 

Partia V, H, Frp, R og MDG meiner på prinsipielt gunnlag at mobbeombodet bør liggje under 
fylkesrådmannen 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Ljosland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen si tilråding om å vidareføre ordninga med 

mobbeombod. 
 

2. Den midlertidige stillinga som mobbeombod skal gjerast fast, og utvalet ber om ei sak der 
plasseringa i organisasjonen av mobbeombodet og elev- og lærlingeombodet vert vurdert.  



 
3. Mobbeombodet skal leggje fram ein årleg rapport for Fylkestinget. 

 
Protokollmerknad frå H, V, Frp, R og MDG. 
Partia V, H, Frp, R og MDG meiner på prinsipielt grunnlag at mobbeombodet bør liggje under 
fylkesrådmannen. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Anne Beth Njærheim (V) sette på vegner av V, H, Frp og MDG fram slik protokollmerknad: 
 

Partia V, H, Frp og MDG meiner på prinsipielt gunnlag at mobbeombodet bør liggje under 
fylkesrådmannen. 

 
Røysting 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget sluttar seg til fylkesrådmannen si tilråding om å vidareføre ordninga med 

mobbeombod. 
 

2. Den midlertidige stillinga som mobbeombod skal gjerast fast, og utvalet ber om ei sak der 
plasseringa i organisasjonen av mobbeombodet og elev- og lærlingeombodet vert vurdert.  
 

3. Mobbeombodet skal leggje fram ein årleg rapport for fylkestinget. 
 
Protokollmerknad frå V, H, Frp og MDG  
Partia V, H, Frp og MDG meiner på prinsipielt gunnlag at mobbeombodet bør liggje under 
fylkesrådmannen. 
 

PS 155/17 Prosjektet "auka gjennomføring- fleire ut i lære" 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og ber om at fylkesrådmannen innan oktober 2017 legg fram ei sak der 
spørsmålet om behov for forlenging av prosjektperioden vert vurdert. 
 
Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 02.05.2017  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og ber om at fylkesrådmannen innan oktober 2017 legg fram ei sak der 
spørsmålet om behov for forlenging av prosjektperioden vert vurdert. 
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og ber om at fylkesrådmannen innan oktober 2017 legg fram ei sak der 
spørsmålet om behov for forlenging av prosjektperioden vert vurdert. 
 
  



Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek saka til orientering og ber om at fylkesrådmannen innan oktober 2017 legg fram ei sak der 
spørsmålet om behov for forlenging av prosjektperioden vert vurdert. 
 

PS 156/17 Temaplan "Likeverd i Hordaland fylkeskommune" - vedtak 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplan «Likeverd i Hordaland fylkeskommune». 

 
2. Temaplanen skal rullerast kvart fjerde år.  

 
3. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til «Det europeiske charter for likestilling mellom kvinner og 

menn i lokalsamfunnet». 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 09.05.2017  
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplan «Likeverd i Hordaland fylkeskommune». 

 
2. Temaplanen skal rullerast kvart fjerde år.  

 
3.  Hordaland fylkeskommune sluttar seg til «Det europeiske charter for likestilling mellom kvinner og 

menn i lokalsamfunnet». 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 10.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplan «Likeverd i Hordaland fylkeskommune». 

 
2. Temaplanen skal rullerast kvart fjerde år.  

 
3. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til «Det europeiske charter for likestilling mellom kvinner og 

menn i lokalsamfunnet». 
 
Saksprotokoll i hovudarbeidsmiljøutvalet - 12.05.2017  
 
Dagmar R. Hillestad viste til Samandrag på paginert s. 27, og sakna omtale av medverknad frå tillitsvald i 
planarbeidet. 
Holm Svendsen svarte at tillitsvald Benedicte Meyer har gjort ein omfattande innsats i planprosessen. 
Hennar namn kjem fram i saksutgreiinga på paginert s. 30. 
 
Vedtak 
 
HAMU sluttar seg til forslag til innstilling. 
 
  



Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 16.05.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplan «Likeverd i Hordaland fylkeskommune». 

 
2. Temaplanen skal rullerast kvart fjerde år.  

 
3. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til «Det europeiske charter for likestilling mellom kvinner og 

menn i lokalsamfunnet». 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet – 18.05.2017  
 
Roald Kvamme (A) sette på vegner av A, KrF og H fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Administrasjonsutvalet ønskjer eit oversyn over talet på tilsette som er omfatta av lokal 
lønsdanning kap. 3 og 5 i tariffavtalen, og korleis utviklinga har vore dei siste åra. Ein ønskjer 
også ei samanlikning med relevante fylkeskommunar.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillarane utan 
realitetsbehandling.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Saka var unnateke offentleggjering etter offentleglova § 23, 3. ledd. Etter kommunelova § 31 nr. 2 vart 
møtet difor lukka under behandlinga av saka. 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra 
fergeflåten/rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige 
driftskostnader/utfordringer.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt for rutepakke 3 med Norled AS. 
 
Protokollmerknad frå Frp 
Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra fergeflåten / 
rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige driftskostnader/utfordringer. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes innstillinga som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek temaplan «Likeverd i Hordaland fylkeskommune». 

 
2. Temaplanen skal rullerast kvart fjerde år.  

 
3. Hordaland fylkeskommune sluttar seg til «Det europeiske charter for likestilling mellom kvinner og 

menn i lokalsamfunnet». 
 



PS 157/17 Revisjon av dei etiske retningslinene 

Forslag til innstilling 
 
Utkast til reviderte «Etiske retningsliner for Hordaland fylkeskommune (dato 8.mai 2017)» vert gjort 
gjeldande som etiske retningsliner for Hordaland fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i hovudarbeidsmiljøutvalet - 12.05.2017  
 
Stadsnes la fram forslag til endringar i dei framlagde etiske retningslinene, på pkt. 3.3. Omgrepet 
«sentrale stillingar» bør verte betre presisert. Fylkesrådmannen la fram sitt syn, og ein kom fram til 
omforeint formulering på punktet.  
 
Fylkeshovudverneombodet ønskte å få med verneombod i same punkt, i siste setning om ytringsfridom. 
Dette var det semje om. 
 
Vedtak 
 
HAMU foreslår følgjande justerte formuleringar i framlegget til nye etiske retningsliner: 
 
Pkt. 3.3  Ytring og lojalitet, nest siste avsnitt, siste setning, vert endra til:  
«Likevel er det slik at for tilsette i sentrale leiarstillingar og for tilsette som har ei sentral rolle i aktuell 
saksbehandling, vil lojalitetsplikta vere strengare enn for andre tilsette.» 
 
Same punkt, siste avsnitt, vert endra til: 
«Dei tillitsvalde og verneomboda står i ei særstilling når det gjeld ytringsfridomen og skal tale 
medlemmene og dei tilsette si sak. Det skal difor langt meir til før ein tillitsvald eller eit verneombod vert 
vurdert for brot på lojalitetsplikta.» 
 
Med desse endringane slutter HAMU seg til innstillinga om at utkast til reviderte «Etiske retningsliner for 
Hordaland fylkeskommune (dato 8.mai 2017)» vert gjort gjeldande som etiske retningsliner for Hordaland 
fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet – 18.05.2017  
 
Tore Johannessen (LO-K) sette på vegner av Akademikerne, LO-K og YS fram slikt forslag: 
 

«Punkt 3.3 Ytring og lojalitet vert endra til: 
Likevel er det slik at for tilsette i sentrale leiarstillingar og for tilsette som har ei sentral rolle i 
aktuell saksbehandling, vil lojalitetsplikta vere strengare enn for andre tilsette. 
 
Same pkt., siste avsnitt vert endra til: 
Dei tillitsvalde og verneomboda står i ei særstilling når det gjeld ytringsfridomen og skal tale 
medlemmene og dei tilsette si sak. Det skal difor langt meir til før ein tillitsvald eller eit 
verneombod vert vurdert for brot på lojalitetsplikta.»  
 

Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Johannessen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Utkast til reviderte «Etiske retningsliner for Hordaland fylkeskommune (dato 8.mai 2017)» vert gjort 
gjeldande som etiske retningsliner for Hordaland fylkeskommune med følgjande endringar: 
 
Punkt 3.3 Ytring og lojalitet vert endra til: 
Likevel er det slik at for tilsette i sentrale leiarstillingar og for tilsette som har ei sentral rolle i aktuell 
saksbehandling, vil lojalitetsplikta vere strengare enn for andre tilsette. 

 
Same pkt., siste avsnitt vert endra til: 
Dei tillitsvalde og verneomboda står i ei særstilling når det gjeld ytringsfridomen og skal tale medlemmene 
og dei tilsette si sak. Det skal difor langt meir til før ein tillitsvald eller eit verneombod vert vurdert for brot 
på lojalitetsplikta.  



 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Saka var unnateke offentleggjering etter offentleglova § 23, 3. ledd. Etter kommunelova § 31 nr. 2 vart 
møtet difor lukka under behandlinga av saka. 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra 
fergeflåten/rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige 
driftskostnader/utfordringer.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt for rutepakke 3 med Norled AS. 
 
Protokollmerknad frå Frp 
Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra fergeflåten / 
rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige driftskostnader/utfordringer. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes innstillinga som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Utkast til reviderte «Etiske retningsliner for Hordaland fylkeskommune (dato 8.mai 2017)» vert gjort 
gjeldande som etiske retningsliner for Hordaland fylkeskommune med følgjande endringar: 
 
Punkt 3.3 Ytring og lojalitet vert endra til: 
Likevel er det slik at for tilsette i sentrale leiarstillingar og for tilsette som har ei sentral rolle i aktuell 
saksbehandling, vil lojalitetsplikta vere strengare enn for andre tilsette. 
 
Same pkt., siste avsnitt vert endra til: 
Dei tillitsvalde og verneomboda står i ei særstilling når det gjeld ytringsfridomen og skal tale medlemmene 
og dei tilsette si sak. Det skal difor langt meir til før ein tillitsvald eller eit verneombod vert vurdert for brot 
på lojalitetsplikta.  
 

PS 158/17 Revisjon av rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
Utkast til revidert rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune vert gjort gjeldande som rutine for varsling 
i Hordaland fylkeskommune. 
Saksprotokoll i hovudarbeidsmiljøutvalet - 12.05.2017  
 
Dagmar R Hillestad tok opp spørsmål om endring av varslingsrutinen bør utsetjast til Stortinget har 
behandla høyring om status for innleidd arbeidskraft og deira rett til å varsle. 
Geir Davidsen svarte at rutinar i HFK til ein kvar tid må vere i samsvar med lover og forskrifter, og at ein vil 
justere varslingsrutine etter at eventuelle lovendringar er sett i verk. 
 
Tore Johannessen bad om justeringar i pkt. e) i avsnitt om sakshandsaming av varslarsaker, på følgjande 
punkt: 

- Tilbod om oppfølging av varslar bør kome også når varslingsutvalet går vidare med ei sak 
- Eventuell skifte av arbeidsmiljø må berre skje når varslaren ønskjer det 
- Utforming av kursopplegg skal (ikkje bør) skje i samarbeid med dei tillitsvalde. 

Under punkt om rapportering ønskte Stadsnes at også HAMU skal få tilsend årleg rapport frå 
varslingsutvalet. 



 
Vedtak 
 
HAMU ber om at følgjande punkt i varslingsrutinen vert justert: 
 
Pkt. e) på side 4 av 5 i rutineframlegget vert endra til: 
 
«Dersom leiar eller varslingsutvalet går vidare med saka, bør den som har varsla få tilbod om oppfølging. 
Det kan i denne samanheng vurderast om det er behov for å hente inn eksternt bistand (av 
kompetansemessige, kapasitetsmessige, habilitetsmessig eller andre omsyn). Dersom varslaren ønskjer 
det kan ein og vurdere mellombels skifte av arbeidsmiljø medan saka går føre. Leiaren kan be ……..»  
 
Pkt. «Administrasjon, rapportering og evaluering», på side 5 av 5, første avsnitt, siste setning, vert endra 
til: 
 
«Utforming av kursopplegg skal skje i samarbeid med dei tillitsvalde» 
 
Same pkt., andre avsnitt, første setning, vert endra til: 
 
«Det skal årleg rapporterast til HAMU, fylkesutvalet og kontrollutvalet om mellom anna følgjande:» 
 
Med desse endringane sluttar HAMU seg til forslaget til innstilling. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet – 18.05.2017  
 
Kari Sørensen Bernardini (AP) sette fram slikt forslag: 
 

«Delpunkt E:  
Første setning vert endra frå: Dersom leiar går vidare med saka bør den som har … 
Vert enda til: Dersom leiar går vidare med saka, skal den som har ….» 

 
Tore Johannessen (LO-K) sette på vegner av Akademikerne, LO-K og YS fram slikt forslag: 
 

«Side 4 av 4 i rutineframlegget, pkt. e) vert endra til: 
Dersom leiar eller varslingsutvalet går vidare med saka, skal den som har varsla få tilbod om 
oppfølging. Det kan i denne samanheng vurderast om det er behov for å hente inn eksternt 
bistand (av kompetansemessige, kapasitetsmessige, habilitetsmessig eller andre omsyn). 
Dersom varslaren ønskjer det sjølv, kan ein og vurdere mellombels skifte av arbeidsmiljø medan 
saka går føre. 
 
Side 5 av 5 i rutineframlegget pkt. «Administrasjon, rapportering og evaluering», første avsnitt, 
siste setning, vert endra til: 
Utforming av kursopplegg skal skje i samarbeid med dei tillitsvalde.  
 
Same pkt., andre avsnitt, første setning: 
Det skal årleg rapporterast til HAMU, fylkesutvalet og kontrollutvalet om mellom anna følgjande:» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Bernardini og Johannessen sitt forslag vart samrøystes vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet.                         

 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Utkast til revidert rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune vert gjort gjeldande som rutine for varsling 
i Hordaland fylkeskommune med følgjande endringar: 
 
Side 4 av 4 i rutineframlegget, pkt. e) vert endra til: 
Dersom leiar eller varslingsutvalet går vidare med saka, skal den som har varsla få tilbod om oppfølging. 
Det kan i denne samanheng vurderast om det er behov for å hente inn eksternt bistand (av 
kompetansemessige, kapasitetsmessige, habilitetsmessig eller andre omsyn). Dersom varslaren ønskjer 
det sjølv, kan ein og vurdere mellombels skifte av arbeidsmiljø medan saka går føre. 
 



Side 5 av 5 i rutineframlegget pkt. «Administrasjon, rapportering og evaluering», første avsnitt, siste 
setning, vert endra til: 
Utforming av kursopplegg skal skje i samarbeid med dei tillitsvalde.  
 
Same pkt., andre avsnitt, første setning: 
Det skal årleg rapporterast til HAMU, fylkesutvalet og kontrollutvalet om mellom anna følgjande: 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 04.05.2017  
 
Saka var unnateke offentleggjering etter offentleglova § 23, 3. ledd. Etter kommunelova § 31 nr. 2 vart 
møtet difor lukka under behandlinga av saka. 
 
Silje Hjemdal (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra 
fergeflåten/rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige 
driftskostnader/utfordringer.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesrådmannen får fullmakt til å tildele og signere kontrakt for rutepakke 3 med Norled AS. 
 
Protokollmerknad frå Frp 
Det er positivt at Hordaland fylkeskommune har et sterkt engasjement for lavere utslipp fra fergeflåten / 
rutene og er bevisst sitt miljøansvar. Frp er imidlertid bekymret for fremtidige driftskostnader/utfordringer. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Anne Beth Njærheim (V) sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen legge til rette for opplæring / informasjon om tema varsling 
for politikarar.» 

 
Røysting 
Fylkesutvalet vedtok samrøystes innstillinga. 
Njærheim sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
Vedtak 
 
Utkast til revidert rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune vert gjort gjeldande som rutine for varsling 
i Hordaland fylkeskommune med følgjande endringar: 
 
Side 4 av 4 i rutineframlegget, pkt. e) vert endra til: 
Dersom leiar eller varslingsutvalet går vidare med saka, skal den som har varsla få tilbod om oppfølging. 
Det kan i denne samanheng vurderast om det er behov for å hente inn eksternt bistand (av 
kompetansemessige, kapasitetsmessige, habilitetsmessig eller andre omsyn). Dersom varslaren ønskjer 
det sjølv, kan ein og vurdere mellombels skifte av arbeidsmiljø medan saka går føre. 
 
Side 5 av 5 i rutineframlegget pkt. «Administrasjon, rapportering og evaluering», første avsnitt, siste 
setning, vert endra til: 
Utforming av kursopplegg skal skje i samarbeid med dei tillitsvalde.  
 
Same pkt., andre avsnitt, første setning: 
Det skal årleg rapporterast til HAMU, fylkesutvalet og kontrollutvalet om mellom anna følgjande: 
 
  



PS 159/17 Møteplan 2018 for fylkeskommunale organ 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet vedtek møteplan for 2018 for fylkestinget, fylkesutvalet, utval for kultur, idrett og regional 
utvikling, utvalet for opplæring og helse, utvalet for miljø og samferdsel og administrasjonsutvalet slik det 
går fram av side 4 i denne saka. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Fylkesrådmannen viste til at NHO sin årskonferanse skal haldast 12. april, og gjorde framlegg om at 
fylkesutvalet sitt møte 12. april vert flytta til 11. april. 
 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag med endring vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Fylkesutvalet vedtek møteplan for 2018 for fylkestinget, fylkesutvalet, utval for kultur, idrett og regional 
utvikling, utvalet for opplæring og helse, utvalet for miljø og samferdsel og administrasjonsutvalet slik det 
går fram av side 4 i denne saka, men med slik endring: Fylkesutvalet sitt møte 12. april vert flytta til 11. 
april 2018. 
 

PS 160/17 Årsmelding for klagenemnda 2016 

Forslag til vedtak 
 
Fylkestinget tek Årsmelding 2016 for klagenemnda til orientering. 
 
Saksprotokoll i klagenemnda - 28.03.2017  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek Årsmelding 2016 for klagenemnda til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek Årsmelding 2016 for klagenemnda til orientering. 
 

PS 161/17 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017  
 
Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje: PS 121-1129/17, 136/17, 130-135/17, 137-160/17, 162/17. 
 
ORIENTERING 
 
Helse Vest RHF v/administrerande direktør Herlof Nilssen orienterte: 

 Status for Helse Vest og sjukehusa på Vestlandet 
 Nokre av satsingsområda   

 
  



OPEN TIME 
 
I samband med handsaming av RS 178/16 «Testing og utvikling av biogasshybridbussar» i fylkesutvalet 
den 8. desember 2016, stilte Silje Hjemdal (Frp) ein del oppfølgingsspørsmål knytt til fylkeskommunen 
sine planar for vidare bruk av «superbussen»: forlenging av haldeplassar for linje 2, omgjering av 
ståplassar til sitjeplassar, forbetringar av bussane sin kapasitet på produsenten si rekning, kva som skjer 
når snuplassen for linje 9 forsvinn m.m.  
 
Fylkesrådmannen sitt svar på spørsmåla frå Hjemdal var ved ein inkurie ikkje sendt til fylkesutvalet som 
RS-sak. Svaret vert difor lagt inn i møteprotokollen: 
 

«Fylkeskommunen sine planar for vidare bruk av 24-metersbussane 
 
Bakgrunn 
Hordaland fylkeskommune ved Skyss kjøpte i 2014 inn to dobbeltledda 24-metersbussar for å 
teste ut teknologi for gasshybridbuss i Bergen. Demonstrasjonsprosjektet blei avslutta med gode 
måleresultat i 2015, og dei to 24-metersbussane har etter dette vore i ordinær drift på linje 9.   
 
Nedlegging av linje 9 frå 2018 
Frå januar 2018 startar Høgskulen på Kronstad/Statsbygg opp arbeid med nytt bygg på campus. 
Dette medfører at snu- /haldeplassen på Kronstad ikkje lenger kan nyttast som endehaldeplass 
på linje 9. Frå januar 2018 vil derfor linje 9 ikkje bli vidareført som i dag. Det er kartlagt moglege  
alternativ for snuplass/endestopp nær høgskulen, utan at ein har klart å finne ei god løysing. 
Som følgje av dette vil derfor linje 9 bli lagt ned frå starten av 2018, og Skyss arbeider no med 
vidare planar for bruk av 24- metersbussane. 
 
Vurdering av alternative trasear for 24-metersbussane 
Det er ei rekkje forhold som gjer at det er avgrensa moglegheiter for alternative trasear for 24-
metersbussane. 
 
Sidan bussane overskrid tillaten lengde og vekt i gjeldande regelverk blei det søkt om og 
innvilga dispensasjon av Vegdirektoratet for å køyre bussane på linje 2 og linje 9. Dersom 
bussen skal bli nytta på andre linjer krev dette at Skyss søkjer Vegdirektoratet om dispensasjon. 
For å få innvilga dispensasjon er det mellom anna krav til at bussane må ta seg fram i trafikken 
utan sjenanse for øvrig trafikk, bussane skal ha same framkomsteigenskaper på glatt- og 
vinterføre som vanlege leddbussar og bussane sin bakarste del skal ikkje stikke utanfor 
avkjøringslommene på stoppestadene.  
 
24-metersbussane blir ikkje vurdert som aktuelle for bruk på motorveg, grunna makshastigheit 
på 65 km/t. I tillegg er det eit høgt tal på ståplassar. Dette betyr at tunge linjer der ein kunne hatt 
nytte av bussane sin høge passasjerkapasitet, t.d. hovudlinjene mot Askøy og Sotra og 
nordkorridoren mot Åsane, ikkje er aktuelle på grunn av makshastigheita til bussane.  
 
24-metersbussane vil heller ikkje kunne køyre på trasear som har parti med smale vegar eller 
der det er spesielt bratt/kupert, på grunn av bussen si lengde og vekt. Det har vore gjennomført 
ei oppgradering av bussane sin software for å auke ytinga på motorane, men oppgraderinga har 
ikkje medført særleg merkbare resultat. 
  
Det er ikkje mogleg å kjøpe billetter om bord i 24-metersbussane då sjåføren sitt avskjerma frå 
publikum i eiga luke, slik som på bybanen. Bruk av 24-metersbuss på ein trase vil krevje at det 
er eller blir installert billettautomatar på fleirtalet av haldeplassane.  
 
Bruk av 24-metersbussane på linje 2 
Det er innvilga dispensasjon til bruk av 24-metersbussane på linje 2, og det føreligg konkrete 
planar for tilpassing av haldeplassar. Tilpassing av haldeplassane på strekninga Landåslien - 
Landåstorget til 24-metersbuss er ein del av arbeidet med oppgradering av sykkelfelta på same 
strekning. Haldeplass ved Haukeland skule retning sentrum er ein del av prioriteringslista for 
haldeplassoppgradering gjennom Bergensprogrammet.  
 
I driftsperioden har det vore relativt låg driftsstabilitet for 24-metersbussane. Frå august 2016 til 
medio april 2017 har bussane hatt ein driftsregularitet rundt 70 %. Dersom det skal vere aktuelt 
å nytte bussane på ei så passasjertung linje som linje 2 må bussane ha høgare driftsregularitet.  
 



I samband med planlagt forlenging av trolleylinja til Laksevåg vil traseen for linje 2 bli lagt om. 
Deler av ny trase vil ikkje eigne seg for køyring med 24-metersbussar og det er også usikkert om 
det vil vere føremålstenleg å køyre bussar med anna framdrift enn trolley på ny linje.  
 
Eigarforhold og vedlikehald 
Skyss eig bussane og har avtale med operatør om å syte for vedlikehald og service på bussane 
når det er vurdert som naudsynt. Det er per i dag relativt høge kostnader til vedlikehald knytt til 
desse bussane.  
 
Skyss som organisasjon er ikkje rigga for å forvalte eigarskapet til bussar og/eller utføre 
vedlikehald på bussar. Dei to 24-metersbussane er dei einaste bussane i Skyss sin eigarskap, 
då eigarskapen for bussparken i kontraktar ligg til operatør.  
 
Dersom Skyss finn at det ikkje er føremålstenleg med bruk av dei to 24-metersbussane på 
dagens linje 2 kan det bli aktuelt å undersøke kor vidt det er mogleg å selje eller låne bort 
bussane. Detaljar kring dette er ikkje undersøkt. 
 
Dersom denne løysinga blir aktuell kan likevel bruk av 24-metersbussar bli vurdert som del av 
nye bybussanbod. Då vil det vere mogleg å tilpasse ei eller fleire linjer for bruk av 24-
metersbussar, dersom dette blir vurdert som føremålstenleg. I ein slik situasjon vil det vere 
vinnande operatør som anskaffar og eig bussane som del av sin ordinære busspark, slik som 
det er per i dag for den øvrige bussparken. Materiell til nye anbod i Bergen blir arbeidd med i 
anbodsførebuingane. 
 
Konklusjon 
På kort sikt (fram til nye anbod i 2019/2020) vil Skyss arbeide vidare med desse to alternativa; 
anten bruke 24-metersbussane på linje 2 ut kontraktperioden (med dei tilpassingar det krev) 
eller undersøke moglegheita for å selje eller låne bort bussane til andre kollektivselskap. På 
noko lenger sikt vil behov for/ønske om ekstra lange bussar bli vurdert i førebuing til nye 
bussanbod. 
 
Planlagt forlenging av haldeplassar på linje 2 er vurdert til å vere nyttig, uavhengig om det skal 
nyttast 24-metersbussar her eller ikkje, grunna den høge frekvensen på busstrafikken langs 
strekninga.» 

 
SPØRSMÅL I MØTET 
 
Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål (a) til fylkesrådmannen: 
 

«I sak 12/17 tertialrapport kan vi lese på side 151 (s. 8/15) at fylkeshuset har omfattende behov 
for totalrehabilitering. Her fremkommer det at det pågår en særskilt prosess knyttet til dette. 
 
Spørrer vil gjerne vite hvilke vurderinger som ligger til grunn for denne prosessen. 
 
1. Vil man f.eks. vurdere salg av eiendom, evt. leie av lokaliteter i fremtiden? 
2. Hvilke ulike scenarier er det aktuelt for HFK å vurdere i det videre arbeidet? 
3. Når kan fylkesutvalget forvente en orientering om videre prosess?» 

 
Det vil verte lagt fram skriftleg svar i seinare møte. 
 
Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål (b) til fylkesordføraren: 
 

«Spørrer har gjentatte ganger etterlyst kostnadsestimat på forventede driftskostnader for bybane 
til Fyllingsdalen og Åsane. 
 
Det bes om at slik oversikt legges frem for fylkestingets representanter før vedtak om 
bymiljøavtale og bompengefinansiering av denne. 
 
Kan fylkesordføreren sørge for at dette blir gjort?» 

 
Det vil verte lagt fram skriftleg svar i seinare møte. 
 
  



Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål (c): 
 

«I 2015 vedtok fylkestinget en ambisiøs strategi for innfartsparkering frem mot 2030. Nå har man 
innført både køpris og mulighet for beredskapstakster. Dette oppleves som bare pisk for dem 
som er avhengig av å kjøre bil. Derfor er det svært viktig at HFK nå følger opp 
innfartsparkeringsstrategien for at det skal bli realistisk for en del bilister å parkere for å bruke 
kollektiv fremkomstmiddel. Snart er det ny høst og vinter, dette gjør at videre fremdrift forventes. 
 
Spørsmål: 
Hva er status for fremdriften for å oppfylle strategi for innfartsparkering? 
Hvilke konkrete både midlertidige og permanente parkeringer er under planlegging/bygging?» 

 
Det vil verte lagt fram skriftleg svar i seinare møte. 
 
Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål (d) til fylkesordføraren: 
 

«I debatten rundt inngåelse av ny bymiljøavtale med tilhørende bompengesøknad er det blitt 
fremsatt en rekke påstander. Bl.a. at økte statlige tilskudd gir mindre behov for bompenger. 
 
Spørrer ønsker derfor en oversikt over statlige bidrag til kollektivtrafikk/investeringer gjennom de 
siste årene, der det fremkommer/påvises hvordan evt. statlige bevilgninger har gitt lavere 
bompengenivå i Hordaland fylkeskommune.» 

 
Det vil verte lagt fram skriftleg svar i seinare møte. 
 
Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål (e): 
 

«Oppfølging av barnefattigdom 
Spørsmålsstiller viser til sak om barnefattigdom som er behandlet tidligere. Der ble mulighetene 
for aktiviteter og tilbud i regi av HFK til barn og unge tatt opp. Bl.a. ville undertegnede at HFK 
skulle ta opp dialog med bl.a. Bergen kommune om et aktivitetskort for barn og unge. 
 
Hva er status på dette arbeidet?» 
 

Det vil verte lagt fram skriftleg svar i seinare møte. 
 
Silje Hjemdal (Frp) stilte slikt spørsmål (f): 
 

«Spørsmålsstiller lurer på om det er muligheter for å legge til rette for at bilister ikke betaler 
køpris i sommerens fellesferie, da det viser seg at køproblematikken ikke er den samme i dette 
tidsrommet.» 

 
Det vil verte lagt fram skriftleg svar i seinare møte. 
 
Mona Røsvik Strømme (H) stilte spørsmål knytt til nattferje til Austevoll. Fung. fylkesordførar og 
fylkesdirektør samferdsel svarte på spørsmålet. 
 
INNSENDE SPØRSMÅL 
 
Aud Kari Oen (SV) hadde sendt inn slikt spørsmål (a): 
 

«Ny yrkesskule i Bergen? 
Bransjesamanslutninga Entreprenørforeningen Bygg og Anlegg (EBA) i Hordaland og Sogn og 
Fjordane har fått klarsignal av Torbjørn Røe Isaksen for oppstart av "Yrkesskolen for Bygg og 
Anlegg i Bergen", med 120 studieplassar. Dette trass i eit nei frå Hordaland fylkeskommune, 
Fleirtalet sa frå til Udir at vi ikkje vil ha dette tilbodet. Byggenæringa var og kritisk og skulda EBA 
Vestenfjeldske for å køyre solo. Udir avslo søknaden. EBA klaga på avgjerda, og Udir heldt 
oppe vedtaket/avslaget (2016). No har statsråden overstyrt Udir.  
 

  



I BT les eg dette:  
 

«Hans Martin Moxnes i entreprenørforeningen Bygg og Anlegg av. 
- Problemet er at vi ikke får tak i nok lærlinger til å fylle behovet vårt, særlig innen 
betongfaget. Vi har masse plasser som står tomme. Her er det jo også snakk om godt 
betalte jobber der en 20-åring fort kan tjene 500.000-600.000 kroner når han eller hun er 
ferdig utdannet, sier Moxnes. Han mener også at kvaliteten på den offentlige utdanningen 
innen faget ikke er god nok.» 

 
1. Kan fylkesordføraren gjere greie for saka. T.d. Kva konsekvensar vil dette få for andre 

skular som er under planlegging og for eksisterande tilbod.  
2. Kor stor andel utgjer desse plassane av det totale tilbodet?   
3. Er det rett at det ikkje er nok lærlingar til faget?   
4. Er kvaliteten på den offentlege opplæringa ikkje god nok? 
5. Kor mange læreplassar har ein fått tilbod om frå bransjen og ikkje klart å fylla?» 

 
Fung. fylkesordførar svarte slik: 
 

Det er rett at Kunnskapsdepartementet har overprøvd vedtaket til Utdanningsdirektoratet i 
samband med søknaden i 2015 og stadfestinga av vedtaket etter at EBA Vestenfjeldske klaga 
på avgjerda i 2016. Hordaland fylkeskommune er orientert om KDs endelege vedtak i brev av 
11.05.2017. 
 
I uttalen frå fylkeskommunen i samband med høyringa i november 2015 vart det mellom anna 
peika på dette:  
 

«I Hordaland fylkeskommune og Bergen kommune er det god dekning på 
utdanningsprogram for bygg og anlegg, og det er kapasitet til fleire elevar i den offentlege 
skulen. Det er derimot ikkje fleire søkjarar, og ein kan difor ikkje oppjustere tilbodet. Det er 
allereie gjort endringar i skulestrukturen for å sikre eit robust fagmiljø og stabilt 
utdanningstilbod. Ei godkjenning av ein auke i elevplassar i dette tilbodet vil gjere at 
effekten av dei allereie føretekne endringane vert svekka og vil medføre at det må gjerast 
nye endringar. Ei godkjenning vil ha negative konsekvensar for den offentlege 
skulestrukturen. Det vil gå ut over dei allereie føretekne endringane for å sikre robuste 
fagmiljø, og det vil gje fylkeskommunen ei utfordring i formidling til læreplassar. 
Fylkesrådmannen støttar ikkje søknaden om godkjenning.»  

 
I same sak står det meir detaljert om tal søkjarar, tal skuleplassar og tal læreplassar. 
 
I samband med klaga bad Utdanningsdirektoratet fylkeskommunen om svar på følgjande uttale 
sett fram i klage frå EBA Vestenfjeldske:  
 

«I søknaden fremholdt vår klient at søkningen til VG1 Bygg- og Anleggsteknikk i 
Hordaland i 2015 for første gang på flere år økte med ca. 20 prosent i forhold til søkertallet 
året før, og at det med bakgrunn i utviklingen i oljerelatert industri måtte forventes en 
fortsatt vekst i søkertallet til bygg- og anlegg i 2016. Det viser seg nå at antallet søkere har 
økt fra 455 i 2015 til 533 i 2016, det vil si en ytterligere økning på 17 prosent. Antallet 
plasser på VG1 Bygg- og Anleggsteknikk i de videregående skolene i Hordaland i 2016 er 
472, hvilket betyr at 61 elever ikke vil bli tildelt skoleplass til sitt primære søknadsvalg, og 
Hordaland Fylkeskommune sitt premiss de facto er feil.» 

 
Fylkeskommunen svarte følgjande: 
 

«I prognosen for inntaket til skuleåret 16/17 opererer vi med eit plasstal innan Vg1 BA på 
472. Dette er basert på vår berekning av trong for plassar med utgangspunkt i elevtal 
føregåande skuleår. Den fysiske kapasiteten i vår skulestruktur er derimot større og det er 
generelt ein overkapasitet både innan Yrkesfag og Studiespesialiserande. Denne 
problematikken arbeider HFK med i sin Skulestrukturplan som vert politisk handsama i 
fylkestinget i oktober 2016. I framtidig struktur har fylkesrådmannen planlagt med totalt 
960 plassar innan Bygg- og anleggsfaga (BA). Likevel vil det vere rom for auke på BA 
innanfor dei fysiske rammene til skulane. HFK opprettar tilbod etter prognosane for 
søkjartal. Dette justerast for alle utdanningsprogramma. Til inntaksperioden er plasstalet 
på Vg1 BA auka til 556. Denne auken er gjort ved utnytting av eksisterande kapasitet på 



skular som har BA-tilbod. Auken inneber ingen bygningsmessige tilpassingar på skulane. 
Etter endeleg inntak og elevteljing var det 19 ledige plassar på Vg1 og 61 ledige plassar 
på Vg2 Bygg og anleggsteknikk. HFK kan ikkje sjå at premissane for vår uttale er feil.»  

 
I sak PS 40/2017 om justering av tilbodsstrukturen, handsama i utval for opplæring og helse 
19.4.2017, står det at søkjartala for 2017/18 viser ei utflating av søkjartala, etter at dei gjekk opp 
i 2015 og 2016. For skuleåret 2017/18 er det totalt 966 søkjarar til bygg- og anleggsteknikk i 
Hordaland. I same sak vart vg2 Byggteknikk lagt ned ved Odda vidaregåande skule grunna for 
få søkjarar. 
 
Fylkesrådmannen vil understreke at departementet gjev klaga berre delvis medhald. Skulen 
søkte om 150 elevplassar, men har fått godkjenning for 120 elevplassar. Desse plassane skal 
fordelast likt mellom Vg1 og Vg2, i motsetnad søknaden frå skulen med 90 plassar på Vg1 og 60 
på Vg2. Departementet presiserer at skulen må dekkje alle kompetansemål, og sørgje for at 
elevane kan velje eit anna Vg2-alternativ enn byggteknikk og andre lærefag enn betong- og 
tømrarfaget.  
 
Spørsmålet om kvaliteten på den offentlege opplæringa er eit spørsmål det er vanskeleg å gje 
eit objektivt svar på. Fylkeskommunen har eit samarbeid med store delar av byggebransjen om 
nye Åsane vidaregåande skule, noko som kan tyde på at bransjen har tru på at den offentlege 
skulen er i stand til å ta hand om behova i næringa med dagens krav til kvalitet. 
 
Konsekvensen av at staten godkjenner private skuleplassar som fører til overkapasitet i det 
fylkeskommunale tilbodet, kan vere at offentlege skuleplassar vert lagt ned.»  

 
Aud Kari Oen (SV) hadde sendt inn slikt spørsmål (b): 
 

«Sotrasambandet 
Ferske tal frå Statens Vegvesen syner at talet på bilar som passerer Sotrabrua no er nesten 
oppe i 30 000 ÅDT. Situasjonen med kø er verre enn nokonsinne. Det er like mykje som før 
rushtidsavgifta.  
 
Dette uroar av mange grunnar. Først og fremst at bussane står i dei same køane, det er både 
dyrt og lite kundefremjande. Det er og føresetnader i den nye Byvekstavtalen om nedgang i 
biltrafikken om ein skal få utløyst midlar. Det er enno 5 - 6 år før ny bru er ferdig og noko må 
gjerast.  
 
Vil fylkesordføraren be om ei sak der ein ser på ulike tiltak som t.d. pris, frekvens og 
båtsamband?» 

 
Fung. fylkesordførar svarte slik:  

 
«Utviklinga i ÅDT over Sotrabrua frå 2016 til 2017: 
 
 2016 2017 Pst vekst 
jan  24543 26004 6,0 
feb 27581 28096 1,9 
mars 25238 27914 10,6 

 
Som ein ser av tala har det vore høgast vekst i ÅDT over Sotrabrua i mars månad. Dette må 
sjåast i samanheng med at påska i 2016 var i mars, medan påska i 2017 fall i april.  
 
Når det gjeld kollektivtrafikken, er det i dag tre hovudlinjer som betener reisestraumane mellom 
Sotra/Øygarden og Bergen, 445 Våge/Anglevik - Bergen busstasjon, 460 Ågotnes terminal - 
Bergen busstasjon og 450 Skogskiftet terminal - Bergen busstasjon.  
 
Hovudlinjene har 20 minutt frekvens i rushperiodane, og er samordna på Straume. Samla gir 
hovudlinjene 95 avgangar og ein frekvens på 6-7 minutt i rushperiodane frå Straume til Bergen 
busstasjon på kvardagar. Det har vore kapasitetspress på nokre av avgangane i rush, og det har 
i enkelte tilfelle blitt sett inn ekstra bussar for å sikre tilstrekkeleg kapasitet.  
 



Frå hausten 2017 er det planlagt å styrke laurdagstilbodet mellom Ågotnes og Bergen 
busstasjon, samt setje inn nokre enkeltavgangar på kvardag som gir betre frekvens frå Straume 
til Bergen midt på dagen. Auka tilbod ut over rush er også viktige tiltak for å endre reisevaner frå 
personbiltrafikk til kollektiv. 
 
Skyss gjennomfører for tida ei vurdering av linjenettet og rutetilbodet i kommunane Askøy, Sotra, 
Sund og Øygarden. I denne samanhengen har kommunane blitt invitert til dialogmøte for å gi 
sine innspel. Eit sentralt innspel frå kommunane Fjell, Sund og Øygarden er ønskje om fleire 
innfartsparkeringsplassar, som kan leggje til rette for kombinerte bil- og kollektivreiser. 
 
Kollektivstrategi for Hordaland gir klare føringar om at kollektivtilbodet for dei store 
reisestraumane skal prioriterast. Styrking av hovudlinjene mellom vest og Bergen er ønskeleg, 
men vil trenge finansiering. Undersøkingar syner at tilbod i form av frekvens og punktlegheit er 
langt viktigare enn pris for å få fleire til å reise kollektivt. Mellom anna i Skyss sin eigen 
merkevaremåling går det fram at tilfredsheit med pris berre i liten grad påverkar den totale 
tilfredsheita, og at pris dermed ikkje er blant dei viktigaste drivarane. Erfaringar som er 
dokumenterte knytt til nulltakstforsøk syner også at gratis kollektivtrafikk er eit lite eigna 
verkemiddel for å få fleire bilistar til å reise kollektivt, samanlikna med forbetringar av tilbodet. 
 
Når det gjeld eventuelle båtsamband blir det, knytt til oppfølging av vedtak om ein overordna 
strategi for kollektivtrafikk på sjøen, arbeidd med vurdering av framtidige båtsamband i 
fylkeskommunal regi. Framlegg til plan vil bli lagt fram til politisk behandling hausten 2017.» 

 

PS 162/17 Gåve til Eikanger Bjørsvik Musikklag som vinnar av EM for brassband 
2017 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver kr 50.000 som gåve til Eikanger Bjørsvik Musikklag som vinnar av EM for 
brassband 2017. 
 
Budsjettet vert endra slik: 
budsjettpost 10.720.200.00.14900  Tilleggsløyvingskonto fylkesutvalet  - går ned med  kr 50.000 
budsjettpost 10.400.740.00.14700  Stønad etter vedtak – aukar med kr 50.000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet – 23.05.2017 
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«MDG gratulerer Eikanger Bjørsvik Musikklag med sigeren. Av prinsipielle grunnar finn vi det 
vanskeleg å gi økonomisk påskjøning utanom etablerte ordningar, og røyster av den årsaka mei 
til løyvinga.» 

 
Røysting 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (MDG). 
 
Vedtak  
 
Fylkesutvalet løyver kr 50.000 som gåve til Eikanger Bjørsvik Musikklag som vinnar av EM for brassband 
2017. 
 
Budsjettet vert endra slik: 
budsjettpost 10.720.200.00.14900 Tilleggsløyvingskonto fylkesutvalet - går ned med kr 50.000 
budsjettpost 10.400.740.00.14700 Stønad etter vedtak – aukar med kr 50.000 
 
Protokollmerknad frå MDG 
MDG gratulerer Eikanger Bjørsvik Musikklag med sigeren. Av prinsipielle grunnar finn vi det vanskeleg å 
gi økonomisk påskjøning utanom etablerte ordningar, og røyster av den årsaka nei til løyvinga. 


